
Gesprek Het Andere Geluid met wethouder Smeets 

De wethouder had drie ambtenaren meegenomen. N projectleider opvang 

vluchtelingen; e bestuursadviseur; N regisseur van Samenspel). 

Vanuit Het Andere Geluid waren aanvezig: e e 

e e " 

Goed gesprek, waarbij we onze aandachtspunten hebben kunnen meegeven. 

e We hebben verteld over de achtergrond en opstelling Het Andere Geluid van Santpoort- 

Zuid. 

e Proces. Locatieonderzoek is weer opgestart. Gaat dan om onderzoek naar 

vergunningen die nodig zijn, milieutechnische zaken, betrokkenheid omwonenden e.d. 

19 oktober is er een beeldvormende gemeenteraadsvergadering waarin we ook kunnen 

inspreken. Later volgt dan een adviserende raadsvergadering. 

e We hebben de voordelen van een gemengde samenstelling van de bewoners 

benadrukt: combineer asielzoekers met statushouders en Velsense jongeren*. Zeker nu 

de plaatsing van flexwoningen geen doorgang vindt. Dit bevordert de sfeer in en rond 

het AZC en zal naar verwachting, ook het draagvlak vergroten. De wethouder vond dit 

een interessante optie. In Utrecht, plan Einstein, is een dergelijke combinatie 

gerealiseerd. Daarnaast hebben we gevraagd of het mogelijk is, naar voorbeeld van een 

aantal andere gemeentes, veilige landers te weren, omdat deze vaak voor problemen in 

en rond een AZC zorgen. Indien Velsen het voortouw blijft nemen, kan ze ook meer 

sturend optreden richting COA. 

e Ook hebben we gewezen op het belang van activiteiten en werk voor de bewoners om 

verveling tegen te gaan. Essentieel voor een succesvolle uitvoering van het AZC. 

Aangegeven dat we zien dat het COA op dat punt niet erg slagvaardig lijkt bij nieuwe 

opvanglocaties. Aangeboden tzt mee te willen denken. Gevraagd of de gemeente nog 

iets kan betekenen richting de landelijke politiek om de wetgeving aan te passen. Zou 

gezamenlijk met andere gemeenten moeten.** De wethouder stond hier positief 

tegenover en zal het initiatief nemen richting de VNG. 

e Wethouder heeft uitgelegd dat een COA verantwoordelijk is voor de voorzieningen. 

Gemeente is ondersteunend. Voor een locatie zijn altijd beschikbaar: beveiligers, 

voorzieningen voor onderwijs (bij voorkeur in internationale schakelklassen), arts en 

psychologische- en jeugdgezondheidszorg. 

e Wethouder gaf aan dat de opvang op het grote cruiseschip alleen maar positieve zaken 

voor Velsen Noord heeft opgeleverd. Zelfs de twee extra BOA's konden zich meer op de 

wijk richten dan op het schip. 

e De problemen op de locatie Driehuis zijn er. Dat is een feit. Problemen zijn er tussen 

groepen bewoners uit verschillende landen. De doelgroep daar is echt anders en 

eenzijdiger dan in Santpoort zuid voorzien. Helaas zijn deze incidenten niet goed voor 

de beeldvorming. De gemeente heeft wekelijks contact met de COA locatiemanagers. 

e Goede communicatie is belangrijk om het draagvlak in de buurt te vergroten. Nu vooral 

over locatie en aantallen. Andere aspecten ontbreken, zoals aandacht voor activiteiten 

en veiligheid. De gemeente beseft dit en gaat een aantal zaken doen: 

  



o De wethouder gaf aan dat er binnenkort een brief naar alle bewoners komt met 

de oproep je aan te melden voor de nieuwsbrief. Deze nieuwsbrief wordt een 

belangrijk middel om de bewoners te informeren, bijv. met interviews met 

verschillende soorten bewoners, asielzoekers of vrijwilligers. 

o Erkomt een klankbordgroep waarvoor men zich nog kan aanmelden. Daarna 

wordt geprobeerd de groep wat kleiner te maken, met vertegenwoordigers vanuit 

elke groep. 

De kunst is de zwijgende bewoners te bereiken. Er komt een actie om 

steekproefsgewijs bij mensen aan te bellen en rechtstreeks te spreken. 

© We kunnen de gemeente benaderen voor vragen via opvang@velsen.nl 

o Eris een 'wijkverbinder e die samen met de wijkagent 

aanspreekpunt is voor bewoners. 

e Hoe kunnen wij de gemeente helpen? 

o Ons geluid laten horen 0.a. als inspreker op de 19e. 

o Aanmelden voor de klankbordgroep 

o Tegenlezen van de brief van de gemeente, met name op het sociale aspect 

(werk, veiligheid). We krijgen deze brief tzt in onze mailbox. 

  

° 

*L.v.m. de BPL-aanwijzing: de jongeren kunnen op het niet-BPL deel van Handgraaf. 

** Kampen, Almere, Doetinchem en Leersum experimenteren met de mogelijkheid asielzoekers 

te laten werken. 



Aanwezigen Regionale - Burgemeester en voorzitter van de Regionale Regietafel Kennemerland 

Regietafel Kennemerland dhr. drs. J. (Jos) Wienen; 

- wethouder dhr. S. (Sam) Meerhoff (Heemstede]; 

- wethouder dhr. J.N. (Jan) Schouten (Uitgeest) 
  

  

  

  

      

Gedeputeerde Gedeputeerde Mevrouw Mr. E.A.S. (Esther) Rommel 

Plaats Provinciehuis Noord-Holland, Kamer gedeputeerde Esther Rommel, Dreef 3, 

Paviljoen Welgelegen in Haarlem 

Datum: Donderdag 19 oktober 2023 

tijd: 12.00-13.00 

  

Achtergrond asielopvangopgave 

In het voorjaar van 2022 ontstond in Nederland een opvangcrisis. Het Rijk vroeg via de 25 

veiligheidsregio’s een inspanning aan gemeenten om tijdelijke crisisnoodopvang voor asielzoekers te 

realiseren. Deze inspanning van de gemeenten en regio's en de inzet van crisisnoodopvang was van 

tijdelijke aard en de doelstelling van deze vorm van opvang was om tijdelijk meer ruimte in de 

asielketen te creëren, zodat de verantwoordelijke instanties (COA en IND) in de tussentijd naar een 

duurzame asielketen kunnen toewerken. In de tussentijd is gewerkt aan een wetsvoorstel dat de 

spreiding van asielzoekers eerlijker over het land verdeelt. 

Regionaal plan Kennemerland Opvang asielzoekers 

De acht samenwerkende regiogemeenten binnen Kennemerland nemen hun maatschappelijke 

verantwoordelijkheid om de asielopvang te blijven ondersteunen, ook nu het onzeker is of de 

Spreidingswet er komt en op welke termijn. Het Regionaal plan Kennemerland Opvang asielzoekers 

(kortheidshalve: regioplan), dat als bijlage is toegevoegd, beschrijft hoe deze gemeenten 

samenwerken aan het creëren van structureel! voldoende plekken voor de opvang van asielzoekers. 

De regionale asielopvangopgave voor deze acht gemeenten betreft 2.043 structurele plekken, die voor 

5 jaar, of mogelijk langer, beschikbaar zijn voor de opvang van asielzoekers. 

Ontwikkeling van opvang voor asielzoekers is complex en kostbaar 

Het COA stelt eisen aan de grootte van een locatie in relatie tot de ontwikkelkosten van de locatie. 

Opvanglocaties onder de 100 personen in de praktijk worden ingezet als AMV-locaties. Dit is niet 

wenselijk gezien de druk op het (nieuwkomers)onderwijs in de regio. In algemene zin leiden meerdere 

kleine asielopvanglocaties tot hogere kosten en inzet van capaciteit. Voor elke opvanglocatie is 

afstemming met politie, COA, gemeente, beveiliging en andere partners nodig. 

Het selectieproces, dat voorafgaat aan het voordragen van locaties aan het COA, maakt duidelijk dat in 

tenminste drie gemeenten (Heemskerk, Uitgeest en Velsen) geen mogelijkheden worden gezien om 

binnenstedelijk een aze te ontwikkelen. Dit hangt samen met een gebrek aan ruimte, milieuwetgeving 

economische belangen en bredere sociale belangen. Naast wet- en regelgeving op het gebied van 

ruimtelijke ordening, spelen ook andere factoren een bepalende rol bij het kunnen realiseren van de 

opvangopgave. Het niet meenemen van deze maatschappelijke inpasbaarheid van een AZC geeft een 

onevenwichtige belangenafweging. 

+ Locaties die voor een periode van 5 jaar of langer beschikbaar zijn voor asielopvang, gelden als 

structureel of permanent. 

  



Bijzonder Provinciaal Landschap 

Gebieden die onder Bijzonder Provinciaal Landschap (BPL) vallen worden beschermd, omdat 

landschappelijk, aardkundig, ecologisch of cultuurhistorisch van bijzondere waarde zijn. Ruimtelijke 

ontwikkelingen kunnen worden toegestaan binnen een BPL, zolang de kernkwaliteiten niet worden 

aangetast en er met de ontwikkeling sprake is van: 

  

1. Het dienen van een groot openbaar belang; 

2. De afwezigheid van reële alternatieven; 

3. Het zoveel mogelijk beperken en compenseren van de aantasting van het landschap. 

Kern van het bestuurlijk gesprek 

Ad. 1. Ten aanzien van het groot openbaar belang. Nederland geeft opvang aan vluchtelingen en 

asielzoekers. De acht gemeenten binnen Kennemerland tonen zich hierin solidair en willen hun 

bijdrage leveren aan het bieden van die opvang. De opgaven en de diverse spoedverzoeken om extra 

opvangplekken maken duidelijk dat de asielketen in crisis verkeert en zichzelf niet oplost. 

  

  

Ad. 2. De afwezigheid van reële alternatieven betreft het tweede kernpunt in de discussie omtrent 

beschikbaarheid. De inpasbaarheid van een azc binnenstedelijk, hangt direct samen met het draagvlak 

daarvoor vanwege bredere sociale belangen, milieu-impact, economische voordelen en de behoeften 

van de gemeenschap als geheel. Zonder instemming van de gemeenteraad en maatschappelijk 

draagvlak is het niet realistisch om een AZC te realiseren. 

Aan de Gedeputeerde wordt gevraagd oog en oor te hebben en houden voor dit aspect. Het ontbreken 

van geschikte locaties binnenstedelijk vormt het cruciale punt dat de realisatie van voldoende 

opvangcapaciteit belemmert en beperkt de mogelijkheid om de opvang goed te spreiden binnen de 

regio. 

Indien toch aantasting van kernkwaliteiten aan de orde is, moet uit een locatieonderzoek blijken dat er 

geen binnenstedelijke opties zijn voor de realisatie van de ontwikkeling. Tijdens het gesprek met de 

bestuurders van de gemeenten Heemskerk en Uitgeest met de gedeputeerde, de heer Loggen, op 26 

april 2023, is afgesproken dat er een uitgebreider locatieonderzoek moet plaatsvinden om de 

Statenleden te overtuigen van de noodzaak van de azc-locatie in BPL gebied. Er wordt echter ingeschat 

dat dit onvoldoende perspectief zal bieden als voorgaande argumenten waaronder het ontbreken van 

maatschappelijke inpassing, dat niet zal worden meegewogen. 

Het onverkort vasthouden aan de regels en procedures voor ontwikkeling binnen BPL, drijft de kosten 

onnodig hoog op en vertraagt bovendien het realiseren van voldoende asielopvang verder. 

Ad. 3. Het derde aspect gaat om de inpasbaarheid van de ontwikkeling landschappelijk binnen het BPL- 

gebied en hangt direct samen met de uitkomst van de discussie over punt 1 en 2. Immers een 

onderzoek naar beperking en compensatie brengt kosten met zich mee. Het uitgeven van gelden voor 

iets dat geen tot weinig kans van slagen heeft, is geen verantwoorde besteding van 

gemeenschapsgelden. 



Ambtelijk vooroverleg met PNH 

In aanloop naar het bestuurlijk overleg 19 oktober, maakt de Provincie -uit onverwachte hoek- 

duidelijk dat het argument maatschappelijke inpasbaarheid van een azc wel degelijk een belangrijke 

factor is of zou moeten zijn in de belangenafweging. 

PNH geeft aan dat dit argument als onderdeel van het locatieonderzoek kan meewegen. Gebrek aan 

maatschappelijke inpasbaarheid is geen argument om af te kunnen zien van een locatieonderzoek. 

PNH ziet inmiddels met ons dat de parameters voor een kwalitatief goed locatieonderzoek 

onvoldoende duidelijk zijn. PNH geeft aan daarover ambtelijk in gesprek te willen. 

Wanneer maatschappelijke inpasbaarheid worden meegenomen in weging van een eventuele 

ontheffingsaanvraag, danwel wanneer PNH zich vanwege dit argument ontziet van het instellen van 

beroep als een gemeente besluit een AZC te ontwikkelen vanwege groot openbaar belang, dan is dat 

een belangrijke stap voorwaarts. 

Tegelijkertijd, als dat nog steeds betekent dat gemeenten zullen moeten voorzien in een uitgebreid en 

kostbaar locatieonderzoek, levert dit geen versnelling of kostenbesparing op. 

Kortom 

De belangen voor opvang en landschap zullen de komende jaren meer onder druk komen te staan. Dit 

gaat voor alle betrokken partijen veel energie, tijd en kosten met zich meebrengen. De huidige 

disbalans vraagt om een meer evenwichtige belangenafweging. 



Locatieonderzoeken; Heemskerk-Uitgeest en Velsen 

A. _ De gemeenten Heemskerk en Uitgeest wensen een AZC te creëren dat geschikt is voor de 

opvang van minimaal 200 personen. Deze locatie bevindt zich mogelijk binnen bijzonder provinciaal 

landschap. 

B. _ De gemeente Velsen wil een AZC creëren dat geschikt is voor 250-300 personen. 

1. Sportpark de Elta (Santpoort-Zuid) 

2. Handgraaf (Santpoort-Zuid). 

Gemeente Velsen zit nog niet in de concrete fase dat er in beeld is welke kernkwaliteiten in welke 

mate worden beperkt door de bouw van een AZC. Voor de omgeving gelden de volgende 

kernkwaliteiten: 

e  De locaties liggen op de meer gesloten strandwal (kleinschalig tuinbouwgebied) aan de westelijke 

rand van de open strandvlakte (langgerekte veenweideverkaveling); 

° De verkavelingsstructuur van de smalle veenweideverkaveling is nog steeds duidelijk zichtbaar in 

het landschap en ligt tot aan beide locaties. Dit markeert ook de oorspronkelijke overgang van 

open strandvlakte naar meer gesloten strandwal; 

e Contrast met het aangrenzende dichte gebied maakt de afwisseling tussen (strand)vlakte en -wal 

zichtbaar; 

e Eriseeen sterk noord-zuid lopende infrastructuur in spoor en weg. 

e  De N208 (Delftlaan/Westelijke Randweg) en de spoorlijnen zijn ruimtelijke dragers. Zichtlijnen en 

samenhang van het gebied zijn vanuit hier zichtbaar; 

e _ Strandvlakten zijn snel bereikbaar vanuit de woonomgeving. 

Wel is het bekend dat in de huidige situatie sprake is van een invulling die de zichtlijnen en structuur 

belemmert. 

C. _ De gemeente Heemstede heeft in eerdere preselecties voor opvang van Oekraïiense 

vluchtelingen en statushouders geen BPL-locaties voorgedragen aan de gemeenteraad (en daardoor 

ook niet aan het COA) vanwege de moeilijkheden die het verkrijgen van de benodigde provinciale 

ontheffing met zich meebrengt. 

Lijst locaties BPL Heemstede (Quickscan) _ Opmerking 

Herenweg 18 (nabij KIMT)   

Evenementen terrein Vrijheidsdreef v v 

Speelbos Meermond (Cruquiusweg) v 

Parkeerterrein Wandelbos Groenendaal v 

Parkeerterrein Oude Slot v maximaal 10 units 



  

  

  

      
  

  

Datu Maandag 2 oktober 2023 

Tijd: 09.00-10.15 

Plaats: Teams. 

1. _ | Vaststellen agenda - 

[Opvangasieoekes | 

2. | Regioplan Bijdrage COA 

2. Voortgang locatieonderzoeken en -onderhandelingen 

- _ Bloemendaal 

- Beverwijk 

- Haarlem 

- _ Heemstede 

- _ Heemskerk/Uitgeest 

- Velsen 

b. Voorbereiding van het gesprek met gedeputeerde Rommel (Bijzonder Provinciaal 

Landschap) 

Voorstel aan de stuurgroep is om het bestuurlijk gesprek met Gedeputeerde mw. Esther 

Rommel te organiseren voor een (maximale) vertegenwoordiging van de regio Kennemerland 

  

met 3 personen. 

3. _ | Herfstpiek en de situatie in Ter Apel Bespreking 

De dagelijkse instroom van asielzoekers is structureel in september het hoogst, maar dit jaar 

i het aantal personen dat zich per dag meldt in Ter Apel bovengemiddeld hoog. Het DGM Bijlage ! 

heeft op 22 september 2023 verzonden aan de colleges van B&W waarin wordt aangegeven 

dat er acuut opvangplekken nodig zijn. In het bijzonder voorportaalplekken voor 

ongeregistreerde asielzoekers en opvangplekken voor AMV's. 

3.  Kan de regio Kennemerland (opnieuw) meewerken aan verzoeken om 

(crisis)noodopvang? 

b.  Kan de regio Kennemerland (opnieuw) meewerken aan (tijdelijke) opvangplekken voor 

alleenstaande minderjarigen op de vlucht? 

c. Waarliggen de grootste kansen? 

  

[OpangOekaines | 

4. _ | Voorstel regionale afspraken time out Bespreking en 

Diverse GOO-locaties en gemeenten hebben behoefte aan een regionale samenwerking om _ | besluitvorming 

time outs te kunnen geven aan overlast veroorzakende Oekraense gasten. Een rooster op 

basis van roulatie zorgt ervoor dat de last eerlijk wordt verdeeld en het voorkomt bovendien | Bijlagen I en I! 

belrondes en onnodig zoekwerk, ook in de weekenden. 

Uitgangspunten 

-Het voorstel houdt in dat grotere locaties (met een capaciteit van 40+); 

-met een vorm van locatiemanagement hier aan bijdragen, terwijl alle locaties hiervan 

kunnen profiteren. 

v lui 

De stuurgroep wordt verzocht in te stemmen met de uitgangpunten en afspraken waarlangs 

time outs kunnen plaatsvinden. 

5. _ | Inventarisatie naar regionale locatie voor Oekraïners met onbegrepen gedrag Bespreking 

De regio Kennemerland kampt met een relatief vast groep van 25-30 personen die structureel 

met hun gedrag overlast veroorzaken. Niet zelden komt dit door een combinatie van GGZ- 

          
  



  

problematiek in combinatie met drugsmisbruik. Dit betreft een locatie voor zo'n 25-30 

personen die structureel overlast veroorzaken en voor wie een tijdelijke time out geen of 

onvoldoende soelaas biedt vanwege de problematiek. 

In eerdere stuurgroepen is het verzoek om uit te kijken naar een locatie die geschikt is, of 

geschikt te maken voor Oekraïners die onbegrepen gedrag, ook al gedeeld. 

a. Waar in de regio liggen de grootste kansen voor een zodanige locatie? 

  

Inventarisatie POO-opvang 

De POO-cijfers zijn voor de meeste gemeenten in de regio Kennemerland al geruime 

tijd stabiel. Nu de -landelijk- de druk om meer GOO-plekken te creëren toeneemt, ook 

voor die regio's die al veel Oekraïners opvangen zoals Kennemerland, is het zaak 

meer zicht te krijgen -en te houden- op het aantal Oekraïense gasten dat (nog) bij 

gastgezinnen verblijft. 

Een inventarisatie (of steekproef) geeft meer inzicht in de werkelijke bezetting van de 

POO-opvang en kan effect hebben op het (G00-)beleid en inzet. 
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3.  Zijn de gemeenten in Kennemerland allemaal bezig om de bezetting van de POO- 

opvang te inventariseren? 

  

  
   

  

  

  

  
      

Mededelingen en actualiteiten Bespreking 

a. Bestuurlijk gesprek met Gedeputeerde mw. Mr. Esther Rommel; 19/10/2023. 

Het bestuurlijk gesprek met gedeputeerde Rommel staat gepland voor do-dag 19 oktober, _ | Bijlage IV 

fysiek. Gevraagd besluit 

Kan de stuurgroep instemmen met een vertegenwoordiging van regio Kennemerland door, 

naast de heer Wienen in zijn hoedanigheid als voorzitter van de regionale stuurgroep, te 

volstaan met de bestuurders uit Uitgeest en Heemstede? 

b. De CdK acht het verstandig om vast te houden aan de huidige samenstelling van de 

PRT: een burgemeester die de samenwerkende gemeenten binnen de 

Veiligheidsregio vertegenwoordigt, als mede een wethouder wonen. 

Gevraagd beslu 

Kan de stuurgroep instemmen met het continueren van de huidige afspraken? 

8. Vaststellen verslag 9/11/2023 Bijlage V 

g, Link naar het Provinciaal dashboard Ter informatie 

r iaal hboar V: n asiel (nc -hollans 

10. _ [ Rondvraag en afsluiting       
  



  

  

Datum: Maandag 4 december 2023 

Tijd: 09.15-10.30 

Plaats: Teams     
  

Vaststellen agenda 

  

  

  

  

  

z_ Mededelingen en actualiteiten 

+ _ Terugkoppeling PRT 29-11-2023 Bijlage 

3. _ | Vaststellen verslag 13 november 2023 Bijlage 

Voortgang realiseren AZC's bijdrage COA 

54 Ontwikkelingen kleine locaties bijdrage COA 

Werk voor asielzoekers Bijlage 

Een asielzoeker mag in Nederland werken. De asielaanvraag moet dan wel minstens 

6 maanden in behandeling zijn. Werken kan alleen als de werkgever een 

tewerkstellingsvergunning (TWV) heeft. Er is geen beperking in het aantal weken dat 

een asielzoeker per jaar mag werken. Bron: rijksoverheid 

Vanuit het regionaal ambtelijk overleg worden de mogelijkheden verkend voor een 

lobby richting het rijk zodat asielzoekers makkelijker en eerder kunnen werken in de 

regio waar zij worden opgevangen. Het tegengaan van verveling bij asielzoekers en 

het bijdragen aan de gemeenschap waarbinnen opvang en mogelijk later ook 

huisvesting plaatsvindt, zijn de belangrijkste argumenten hiervoor. Het voorstel voor 

de bestuurlijke lobby wordt voorbereid voor bespreking in de stuurgroep in januari 

2024. 

> Het is goed dat de beperking in het aantal weken werken per jaar voor 

asielzoekers is opgeheven, maar asielzoekers moeten nog steeds 6 maanden 

wachten voor zij kunnen werken. Wordt het idee, dat het goed zou zijn wanneer 

asielzoekers makkelijker en eerder kunnen werken, gedeeld door bestuurders? 

>Kan de regionale stuurgroep deze lobby ondersteunen? 

  

7. _ | Opvang Oekraïners 

Het Ministerie van Justitie en Veiligheid vraagt gemeenten inspanningen te 

verrichten om landelijk een opvangcapaciteit van 97.000 GOO-plekken per 1 februari 

2024 te realiseren. 

Inspanningsverplichting Kennemerland (capaciteit): _ 3.029 plekken 

De GOO bezetting Kennemerland: 2.310 Oekraïners 

De GO0-POO bezetting Kennemerland: 3.500 Oekraïners 

Met name de grotere gemeenten (Haarlem, Haarlemmermeer) zullen, wanneer deze 

G00-opgave langs inwoneraantal lokaal wordt benaderd én alleen vanuit OO 

wordt bezien, extra GOO-capaciteit moeten realiseren. Echter de regio 

Kennemerland vangt relatief veel Oekraïners op in de POO. 

> De stuurgroep wordt gevraagd te bekrachtigen dat Kennemerland met GOO én 

POO rekent en daarmee voldoet aan de gevraagde inspanningsverplichting per 

1 februari 2024. 

Link naar het Provinciaal dashboard Ter informatie 

r iel noord-holl 

8. _ [ Rondvraag en afsluiting; de volgende stuurgroep vindt plaats op 15 januari 2024 

  

     
  

          
  



  

  

  

  

Datum: Maandag 11 september 2023 

Tijd: 09.15-10.30 

Plaats: Teams 

Afwezig:   
  

  

  

a. Behandeling spreidingswet door de Tweede Kamer 

b. Ophoging opvangopgaven Oekraïense ontheemden 

c. Derdelanders, hoe is het Iokaal verlopen met betrekking tot de ontwikkelingen 

rondom derdelanders? 

Ĳ Vaststellen agenda - 

2. Vaststellen verslag 21/8/2023 Bijlage 

E Mededelingen en actualiteiten Bespreking 

  

Regioplan 

a. Hoe verlopen de locatieonderzoeken en -onderhandelingen? 

b. Hoe verloopt de samenwerking tussen gemeenten en COA? 

Bespreking 

  

Procesvoorstel uitruil opgaven Bespreking 

  

        
  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

6. _ | Taakstelling huisvesting vergunninghouders Bespreking 

De nieuwe halfjaarlijkse taakstellingen zijn terug te zien in de cijfers. Daarmee worden de 

gemeenten die voor de zomer veel statushouders hebben gehuisvest -zodanig dat 

achterstanden aanzienlijk waren ingelopen of opgelost, opnieuw geconfronteerd met 

achterstanden. 

3. Hoe kan de Regionale samenwerking hierin helpen? 

|stavaper1/1/2023 |stavaper1/2/2023 |stavaper1/3/2023 |stavaper1/5/2023 |stavaper1/6/2023 |stavaper1/7/2023 |stavaper1/8/2023 [stavaper1/9/2023 

Fektertnd chtertne Fenterna aerterne Fereertrd Fchtertne chtertand Fchtertnd 
reasstietor  [reaisanetor  [ealsstietor  |reaisatetor  |realisatietot  frealisaetor  [realisaietot frealisatetot 

112023 17/2023 |1/7/2023 |1/7/2023 17/2023 |1/7/2023 1/1/2024 112024 

|Beverwijk -20) 27| 20) 11 6 5 69 66 

|Bloemendaal 0| 32 24 - -10] -15) 15 15 

Faarlem 36 74} 7 5 3 T7 77 703 

Haarlemmermeer T T T7 EJ j E 764 728} 

|Heemskerk 2 45} 39 9 2 5 56 53 

|Heemstede -24 6] -1 3 -12 “18 21 24] 

Urgeest 7 E T 7 qî U EE EE 

[Velsen 2 77} 62 55] 16] 15 112 104 

[andvoort 3 T T 3 3 U B 7 

[Achtestand regio 

Kennemerland 19 ane 38 207 7s| 2 7o 72 
              

  

    Rondvraag en afsluiting 

  

  





  Maandag 13 november 2023 
  

  

  

  

Tijd: 09.15-10.00 

Plaats: Teams 

Afwezig: 
  

Vaststellen agenda 

  

Mededelingen en actualiteiten 

° _ Behandeling Spreidingswet 

Het wetsvoorstel Spreidingswet wordt door de Eerste Kamer in behandeling genomen door de 

vaste commissie Immigratie & Asiel//BZ-Raad. De Eerste Kamercommissie bespreekt op 14 

november 2022 het beoogd tijdpad van behandeling van het wetsvoorstel en stemt daarover. 

Op 14 november wordt een deskundigenbijeenkomst georganiseerd. Inbreng voor het verslag, 

waarlangs de commissie vragen aan de regering stelt over het wetsvoorstel, vindt plaats op 

21 november. 

  

Vaststellen verslag 23 oktober 2023 Bijlage 

  

Herijking opvang en asiel 

Om uitvoering te geven aan de beschreven regionale opdracht is een herijking nodig van de 

samenstelling van het regionaal programmateam. In het programmateam worden twee 

nieuwe rollen belegd: een deelprojectleider Oekraine en een junior programmamanager of 

secretaris. Hiermee verandert de rol van de regionaal programmamanager, ook in uren. Dit 

alles gebeurt budgettair neutraal. 

De regionale stuurgroep opvang en asiel wordt gevraagd in stemmen met bijgevoegd 

voorstel 

Bijlage 

  

‘Samenwerking tussen COA en gemeenten 

Verschillende media berichten over de brief van het COA aan Justitie over zorgwekkende 

situatie asielopvang. Zo wil het COA volgens de brief bestaande afspraken met gemeenten 

over het aantal asielzoekers in een opvanglocatie kunnen schenden. Deze berichten voeden 

zorgen over de samenwerking tussen COA en gemeenten. 

e _ Hoe ervaren de bestuurders de samenwerking met het COA? 

  

Opvang Oekraïners 

In de stuurgroep (23 okt.) zijn zorgen geuit over het verlopen van contracten van de GOO- 

locaties. Bijgaand overzicht geeft de einddata van de GOO-locaties in onze regio. 

« _ Lukt het alle gemeenten locaties tijdig te verlengen of andere GOO-locaties in te 

zetten? 

« _ Zijn er gemeenten die actief zoeken naar meer opvanglocaties? 

Bijlage: 

e POOen GOO 

aantallen 

° GO0-locaties 

inc!. einddata 

  

Link naar het Provinciaal dashboard 

Provinciaal Asieldashboard (noord-holland.nl) 

      
Ter informatie 

  

Rondvraag en afsluiting 

Op 11 december wordt, in het gemeentehuis Bloemendaal, een bijeenkomst voor 

Ieden van de Vereniging van Noord-Hollandse gemeenten georganiseerd over de 

regionale samenwerken asielopvang. Aanmelden kan via VNHG vereniging van 

Noord-Hollandse gemeenten 

    Bijlage   
  



Datum: Maandag 23 oktober 2023 

  

Tijd: 09.15- 10.00   

Teams 

  

      

ï: Vaststellen agenda 

h 

  

2. | Mededelingen en actualiteiten 

* _ Locatie voor Oekraïners met onbegrepen gedrag 

Haarlem zal een locatie inrichten voor Oekraïners met onbegrepen gedrag. 

e _ Spoedverzoek extra opvang voor Oekraïners 

  

3. _ | Vaststellen verslag 2 oktober 2023 

  

  

  

4. _ | Tussenstand locatieonderzoeken (bijdrage COA) 

5. | Terugkoppeling PRT 

6. _ | Terugkoppeling bestuurlijk gesprek met Gedeputeerde mw. Mr. Esther Rommel 

Burgemeester en voorzitter van de Regionale Regietafel Kennemerland dhr. drs. J. (Jos) 

Wienen; wethouder dhr. S. (Sam) Meerhoff (Heemstede) en wethouder dhr. J.N. (Jan) 

Schouten (Uitgeest) hebben donderdag 19 oktober met gedeputeerde Esther Rommel 

gesproken over de weg naar voren in het BPL-dossier.       
  

  

| 
7. Link naar het Provinciaal dashboard 

Provinciaal Asieldashboard (noord-holland.nl} 
  

Ter informatie 

  

    8. _ | Rondvraag en afsluiting   
  

  

  



Verslag regionale stuurgroep opvang ontheemden Kennemerland 

23 oktober 2023 

  

Aanwezige bestuurders: De heer Wienen (BM Haarlem, voorzitter) 

De heer Bal (Beverwijk) 

De heer Heijink (Bloemendaal) 

De heer Hendriks (Zandvoort) 

De heer Meerhoff (Heemstede) 

De heer Schouten (Uitgeest) 

De heer Schoori (Heemskerk) 

Mevrouw Zalinyan (Heemskerk) 

De heer Smeets (Velsen) 

Tevens aanwezig: 

Afwezig: 

e heer Roduner (Haarlem 

De heer EI Idrissi (Haarlemmermeer) 

  

  

  

1. Opening, vaststellen agenda en mededelingen 

°  Locatie voor Oekraïners met onbegrepen gedrag 

Op dit moment beschikt de regio Kennemerland niet over een locatie waar Oekraïners met 

onbegrepen gedrag (veelal personen bij wie sprake is van een combinatie van GGZ problematiek en 

drugsgebruik) vanuit hele regio opgevangen kunnen worden. 

e _ Spoedverzoek extra opvang voor Oekraïners 

Opnieuw is vanuit het Rijk een verzoek gekomen om meer pekken voor Oekraïners te creëren. Er is 

geen instroom meer mogelijk in Utrecht en Amsterdam. In de veiligheidsraad wordt gesproken over de 

vraag hoe lang het creëren van meer plekken doorgaat. Ondertussen moet de regio wel opvangen en 

is sprake van een vertekend beeld in cijfers, omdat de POO-plekken niet worden meegeteld. 

Wethouder Schouten (Uitgeest) heeft een locatie voor 18 Oekraïners en heeft ruimte voor 14 meer. 

Verder werkt Uitgeest aan een locatie met 18 kamers voor twee personen per kamer. Die locatie is 

nog niet definitief. De afstemming van beschikbare plekken gebeurt bij het RCVS, zodat duidelijk is 

welke plekken in de regio nog beschikbaar zijn. 

Wethouder Hendriks (Zandvoort) licht toe dat het opvangen van minderjarige vluchtelingen in een 

hotel niet haalbaar is qua hotelcapaciteit. Het zou namelijk gaan om een periode van een half jaar 

voor een groep van 50 tot 80 personen. De mogelijkheid om een unit neer te zetten op een 

braakliggend terrein, met een capaciteit van 150 mensen, wordt in Zandvoort onderzocht. De 

geplande nieuwbouw op die locatie loopt namelijk vertraging op. 

De voorzitter constateert dat met enig schuiven nog extra capaciteit kan worden gecreëerd in Haarlem 

en Uitgeest. Daarbij gaat het om tientallen plekken. Belangrijk is te blijven benadrukken dat de telling 

de het Rijk hanteert incorrect is, vanwege het niet meetellen van de POO. De 200 extra plekken zijn 

momenteel niet mogelijk in de regio. 

Wethouder Meerhoff (Heemstede) verzoekt om een overzicht van locaties in onze regio die dreigen te 

sluiten binnen nu en een bepaalde periode. NNN B za! dit overzicht verspreiden. (actie) 

Wethouder Smeets (Velsen) deelt mede dat zijn collega langdurig afwezig zal zijn. Het 

vluchtelingendossier wordt tot nader order door wethouder Smeets opgepakt, om de continuïteit te 

waarborgen. 



2. Vaststellen verslag 2 oktober 2023 

Pagina 1, punt 2, 5° bullet: BBL wijzigen in BPL. De zin kan ook scherper geformuleerd worden. 

Met deze opmerking wordt het verslag vastgesteld 

3. Tussenstand locatieonderzoeken (bijdrage COA) 

° _ Voor Heemstede wordt deze week het huurcontract getekend. Bij de Heemsteedse Dreef gaat 

het om het huurcontract en de bestuurlijke overeenkomst. De aanvraag voor de 

omgevingsvergunning moet voor 1 november 2023 bij de gemeente liggen. 

    
° _ In Haarlem komt vanaf 1 december 2023 een extra schip te liggen, omdat de andere twee 

schepen de dok in moeten. Wanneer het onderhoud is afgerond, mag het nieuwe schip blijven 

liggen. Voor twee andere locaties in Haarlem wordt onderhandeld met de eigenaren over de 

huur. 

« _ Haarlemmermeer heeft 100 extra AMV'ers n een hotel geplaatst en hun verblijf s verlengd tot 

januari 2024. 

e _ Velsen onderzoekt de mogelijkheid van twee locaties. De resultaten van het onderzoek worden 

gedeeld met de omwonenden. 

° _ HetCOA is in gesprek met Beverwijk, om te kijken welke mogelijkheden er zijn. 

° _ Uitgeest/Heemskerk: de betreffende wethouders gaan eerst samen in gesprek om te zoeken naar 

een oplossing voor de beoogde locaties. Het gaat om grondgebied in Uitgeest, dat eigendom is 

van Heemskerk. 

4. Terugkoppeling PRT 

Uit het overleg komt geen speciale vraag. De verschillende regio's en knelpunten zijn besproken. Het 

(COA stelde bij de aanvang geen eisen aan de locaties. Echter, nu hoort de voorzitter andere signalen. 

E E icht toe er te weinig personeel is om kleine groepen AMV'ers op te vangen en te 

begeleiden. Om de begeleiding goed te organiseren, i het belangrijk dat deze doelgroep op één 

locatie is gevestigd. Er zijn minder problemen met asielzoekers in de kleinschalige opvang. Juist de 

begeleiding van AMV'ers vraagt veel van het personeel. 

Wethouder Meerhoff (Heemstede) bedankt voor de toelichting en meent dat van tevoren rekening 

gehouden had moeten worden met de benodigde capaciteit. De gemeente Heemstede komt nu in een 

moeiljke positie. Wellicht moet de gemeente zoeken naar een andere locatie. De gevolgen voor het 

COA-personeel moeten verder onderzocht worden. 

E M oeeft aan dat de inzet van personeel niet alleen voor de kleine AMV-locaties een 

knelpunt is, maar wordt versterkt door locaties met minder dan 50 AMV'ers. Onderzocht wordt of op 

de kleine locaties ook meerderjarige asielzoekers gehuisvest kunnen worden. In de PRT is nog 

gesproken over het kansmakersteam. 

In Bloemendaal zijn twee kleine locaties automatisch voor AMV'ers bestemd, terwijl dat van tevoren 

niet als zodanig is onderzocht. Er moeten zorgvuldige keuzes worden gemaakt wat betreft de 

huisvesting van de AMV'ers en mogelijk kunnen de kleine locaties bestemd worden als dependance 

van het AZC. Regionaal gezien is het verzorgen van onderwijs aan AMV'ers en kinderen van 

asielzoekers een groot aandachtspunt. 

De provincie gaat bekijken of het mogelijk is om naar voorbeeld van Utrecht, een kansmakersteam te 

organiseren. Dit zou een mogelijkheid zijn om de kleinere gemeenten te ondersteunen bij de 

werkzaamheden rond opvang. 



5. Terugkoppeling bestuurlijk gesprek gedeputeerde Rommel 

Wethouders Meerhoff en Schouten, NNN N en burgemeester Wienen waren bij het gesprek met 

de gedeputeerde aanwezig e begrip getoond voor de behoefte aan een snelle 

beoordeling van locaties in de regio. De provincie is bereid mee te werken in voorkomende gevallen, 

en het rapport van betreffende locatieonderzoeken is daarin essentieel. Wanneer Uitgeest en 

Heemskerk het eens worden over de opvanglocatie, kan de behandeling door de Provincie snel{ler) 

gaan. De gedeputeerde is bereid mee te denken, mits een goede onderbouwing, langs een 

locatieonderzoek, beschikbaar is. 

De gedeputeerde heeft aangegeven dat voor afwijking van het BPL-regime, goedkeuring van de 

Provinciale Staten is vereist. In het gesprek is geen harde toezegging gedaan dat de provincie instemt 

met bepaalde locaties. De welwillendheid om in gesprek te gaan, is wel getoond. 

De stuurgroep heeft behoefte aan een richtinggevende uitspraak wat betreft de compensatie. Er kan 

uitgebreid onderzoek gedaan worden naar locaties, maar als de provincie dan negatief adviseert, 

brengt dat de gemeente in een moeilijke positie richting de omwonenden. Zeker als sprake is van een 

zwaar participatietraject. Wethouder Meerhoff (Heemstede) heeft gepleit voor toetsing aan de 

voorkant wat betreft een kansrijke locatie, nog voordat allerlei onderzoeken worden gedaan. 

In het gesprek met de gedeputeerde is niet gesproken over compensatie. De beoordeling van de 

beoogde locatie is wel besproken. Het onderzoek van Uitgeest en Heemskerk bleek niet bekend te 

zijn bij de provincie. Daarom is het belangrijk om concreet te zijn wat betreft informatie-uitwisseling 

met de betreffende ambtenaar bij de provincie. Uitgeest en Heemskerk moeten op korte termijn laten 

weten of de locatie kan worden verkregen. De voorzitter heeft toegezegd informatie hierover te delen 

met de gedeputeerde. Mocht geen goedkeuring worden verleend, dan hoort de voorzitter dat graag. 

Indien nodig wordt geëscaleerd. 

6. Link provinciaal dashboard 

De manier van registreren geeft een vertekend beeld, omdat de PO-cijfers niet zijn meegenomen. 

7. Rondvraag en afsluiting 

B E neent dat veel is bereikt en veranderd in de 1,5 jaar dat het programma nu draait. De 

oorlog in Oekraine duurt voort en de opvangopgaven hebben een meer permanent karakter gekregen. 

Door de duur gaat het ook over beleid, denk aan zorg, wonen en veiligheid. De verscheidenheid van 

de opgaven maken dat herijking van het programmateam wordt overwogen. B N ste!t voor 

om gebruik te maken van resterend budget en een projectieider aan te stellen die zich richt op de 

uitvoering. Dan kan B N zich richten op de strategisch bestuurlijk aspecten van het 

programma. Door een en ander op deze manier te organiseren, verstevigd het regionaal programma. 

De stuurgroep stemt in met het verkennen van dit voorstel en in een notitie weer te geven hoe dit eruit 

zal zien 

E z een voorstel schrijven en aangeven hoe de kosten gedekt worden. Dit zal in het 

volgende overleg aan de orde komen. (actie) 

Volgens de heer Wienen is het uitstekend om het voorstel langs deze lijn uit te werken. 

De vergadering wordt om 10.05 gesloten. 



Verslag regionale stuurgroep opvang ontheemden Kennemerland 

13 november 2023 

  

Aanwezige bestuurders: De heer Wienen (BM Haarlem, voorzitter) 

De heer Bal (Beverwijk) 

De heer Smeets (Velsen) 

De heer E! Idrissi (Haarlemmermeer) 

De heer Heijink (Bloemendaal) 

De heer Hendriks (Zandvoort) 

De heer Meerhoff (Heemstede) 

De heer Roduner (Haarlem) 

De heer Schouten (Uitgeest) 

De heer Schoorl (Heemskerk) 

Mevrouw Zalinyan (Heemskerk) 

Tevens aanwezig: 

w — 

1. Opening, vaststellen agenda 

De voorzitter opent de bijeenkomst en heet de aanwezigen welkom. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

  

2. Mededelingen en actualiteit 

De deelnemers nemen kennis van de mededeling met betrekking tot de spreidingswet 

3. Vaststellen verslag 23 oktober 2023 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

He opvang en asiel 

q geeft een toelichting wat betreft de herijking van de opdracht opvang asiel. De 
stuugroepleden worden gevraagd in te stemmen met de opdracht voor het regionaal programma 

opvang ontheemden. 

De voorzitter heeft de indruk dat de herijking leidt tot een effectievere inzet van capaciteit. Deze inzet 

is ook afhankelijk van de vraag of de regionale hulp aan de deelneemede gemeenten tot resultaat 

leidt. 

Wethouder Smeets (Velsen) informeert naar de financiering met betrekking tot de uitbreiding van 

capaciteit. 

Desgevraagd antwoordt wdal een deel van het budget voor 2023 overblijft. Daar kan de 
extra inzet van worden g janneer de kosten niet volledig door het Rijk worden gedekt. De 

programmamanager kan vervolgens haar aandacht richten op zaken die nog opgepakt moeten 

worden en de nieuwe collega neemt zaken over met betrekking tot het Oekraïne dossier en zo 

ontstaat meer focus op de coördinatie op het niveau van de uitvoering. -an de 

aansturing van het programma goed verzorgen. 

Wethouder Schouten (Uitgeest) geeft aan dat de begroting van de gemeente niet sluitend is en een 

(extra) financiële bijdrage aan het programma opvang is niet mogelijk is. 

Wethouder Meerhoff (Heemstede) staat positief tegenover het voorstel en vindt dat we de opgave niet 

uit het oog moeten verliezen. Voorziet de voorgestelde formatie om strategisch naar de volgende 

vraag te kijken: kan iedere gemeente zijn eigen opgave voldoen? 

Gicht toe dat de strategisch programmamanager toeziet op het behalen van de opgave 

en het belang van de regionale samenwerking. 



Volgens wethouder Roduner (Haarlem) vraagt het voldoen aan de opgave om een bestuurlijk gesprek. 

Er moet een duidelijk onderscheid worden gemaakt tussen de regionale organisatie vanuit crisis 

versus de ‘business as usual’. Wellicht is een evaluatie mogelijk als het programma een jaar draait, 

waarbij de plannen bijgesteld kunnen worden voor het jaar daarop. Mogelijk is de situatie over een 

jaar weer heel anders. 

Wethouder EI Idrissi sluit zich aan bij de voorgaande spreker en pleit ook voor een evaluatie. De 

instroom is groot en er is sprake van een groot programma, evaluatie is dan nodig. Hij kan akkoord 

gaan met de herijking van de opdracht, mede omdat deze budgetneturaal wordt gerealiseerd. 

Besluit 

De stuurgroep stemt in met de herijking opdracht regionaal programma opvang ontheemden en wenst 

te evalueren op het moment dat het programma één jaar actief is. 

5. Samenwerking tussen COA en gemeenten 

De aanwezigen wensen de samenwerking met het COA te evalueren 

De volgende opmerkingen worden gemaakt. 

e Bewondering voor het werk dat COA verzet. Afspraken zijn vaak wel fluide. 

e Leg afspraken gemaakt met het COA vast, zodat partijen elkaar hierop kunnen aanspreken. 

°  Knelpunt is dat de druk op Ter Apel toeneemt en in het land gezocht wordt naar opvangplekken, 

terwijl deze er niet zijn. De vraag om deze extra plekken wordt regionaal neergelegd. 

e  Het COA kampt waarschijnlijk met te weinig capaciteit en verder is communicatie een 

aandachtspunt. 

°  Het is niet mogelijk om als gemeente met langdurige locaties fluide te zijn in het aantal 

opvangplekken. Belangrijk is een permanente basis. De staatssecretaris pleit ervoor om tijdelijk 

wat grotere locaties te hebben, met een overloop. Dat geeft de gemeente de ruimte om te werken 

aan een bestendige opvangcapaciteit. Een en ander verandert als de Spreidingswet wordt 

aangenomen, dan wordt voor twee jaar het aantal opvangplekken vastgelegd. Het Rijk moet haar 

verantwoordelijkheid nemen op dit dossier. 

e _ Gemeenten zijn bereid zich in te zetten voor de meerjarige inzet van locaties. Dan helpt het niet 

dat de omstandigheden regelmatig veranderen. Ook het COA moet de kaders niet regelmatig 

veranderen en er moet een consequente lijn vanuit het COA komen. 

e  Eris een regionale taakstelling om de huisvesten, maar niet alle gemeenten halen dit. Gepleit 

wordt voor het strakker aansturen van de gemeenten die niet leveren. 

°  De uitstroom uit de COA opvanglocaties stagneert en op de grote locaties is de woonsituatie 

moellijk te managen. 

e _ Met de manager van het COA zal een afspraak worden gemaakt, om de genoemde knelpunten te 

bespreken. De voorzitter zal een concrete casus met hem bespreken. 

  

  

  

  

. Opvang Oekraïners 

De volgende vragen worden aan de stuurgroep voorgelegd: 

ijn er locaties die gaan aflopen en gaat het Iukken om nieuwe locaties te vinden? 

Zijn er gemeenten waar gezocht wordt naar extra locaties? 

   

°  Heemskerk: opvang vindt plaats in een flat die op de nominatie staat voor sloop. Het woningtekort 

stagneert de doorstroom naar reguliere woningen. Het realiseren van tijdelijke huisvesting, zoals 

flexwoningen, heeft tijd nodig. Een nieuwe opgave zou een probleem vormen, zeker omdat er een 

alternatief moet komen voor de flat. Heemskerk hoopt eind 2023 flexwoningen te realiseren, zodat 

mensen uit de flat kunnen vertrekken. 

° _ Bloemendaal: de huidige locatie vervalt en er zijn twee nieuwe gevonden. Eén met tien plekken 

voor tien jaar en een locatie met plekken voor vijf jaar. 

e  Zandvoort: de grootste opvanglocatie staat op een braakliggend terrein. De realisatie van de 

nieuwbouw op dat terrein is vertraagd en mogelijk kan de huidige locatie worden verlengd. 

e  Heemstede: met de opening van een nieuwe locatie zou uitbreiding van het aantal plekken 

mogelijk zijn. Echter wanneer de regionale opgave gehaald wordt, is het opzetten van een nieuwe 

locatie wellicht niet nodig. Dan gaat wethouder Meerhoff het traject van behandeling in de raad 

niet starten. 



e Velsen: doet onderzoek naar nieuwe locaties. Over de opvang van Oekraïners stelt de raad geen 

vragen. Het aanwijzen van een locatie is een bevoegdheid van het college. Wanneer locaties 

beschikbaar zijn, gaat de wethouder daar op inzetten. 

« _ Haarlemmermeer: zou in de lijst de taakstelling per gemeente terug willen zien, als het gaat om 

het aantal asielzoekers. Momenteel wordt een totaal gepresenteerd. 

Volgens afspraak met het Rijk is sprake van een regionale opgave, aldus NNN o» asis 

van het aantal inwoners, kan wel een uitspraak worden gedaan hoeveel GOO-plekken een 

gemeente beschikbaar zou moeten hebben. —zal een dergelijk overzicht opstellen en 

delen. (actie) 

« _ Haarlem is ook bezig met een onderzoek naar nieuwe [ocaties. Doel is de omstandigheden van de 

Oekraïners te verbeteren, bijvoorbeeld omdat zij met een kind op een schip verblijven. 

  

De voorzitter constateert dat er een overzicht van opgave opvang asielzoekers per gemeente wordt 

verspreid. Gemeenten kunnen dan kijken of zij nog plekken voor opvang hebben. Iedere plek is nodig, 

want de nood is hoog. 

7. Link naar provinciaal asieldashboard 

Voor kennisneming aangenomen. 

8. Rondvraag en afsluiting 

Wat betreft de locatie van een AZC hebben Uitgeest en Heemskerk een gesprek gevoerd. 

Wethouder Schouten (Uitgeest) bespreekt de kwestie nog met het college, ook omdat er nog vragen 

zijn over het rapport van BMC. Voorts wil het college praten over de wijze van ontsluiting. 

Wat wethouder Schoor! (Heemskerk) betreft kan het rapport naar de provincie. Het college van 

Heemskerk is akkoord gegaan. Richting de provincie wordt aangegeven dat de invloed op het gebied 

beperkt is. Heemkerk wil vasthouden aan de opgave van 200. 

De voorzitter dringt aan op een snelle oplossing, zeker omdat de provincie wacht op de uitkomst van 

de gesprekken tussen Uitgeest en Heemskerk. 

Wethouder Meerhoff (Heemstede) vraagt zich af of er een kans is om op de nieuwe locatie meer 

mensen te plaatsen. Dan kan Heemskerk in een andere opgave wellicht minder doen. 

Volgens wethouder Schoorl (Heemskerk) zijn de aantallen niet het knelpunt. Er is steun van de 

gemeenteraden van Uitgeest en Heemskerk. Momenteel moet duidelijkheid komen over de locatie. 

De vergadering wordt om 10.25 gesloten 



Verslag regionale stuurgroep opvang ontheemden Kennemerland 

4 december 2023 

  

Aanwezige bestuurders: De heer Wienen (BM Haarlem, voorzitter) 

De heer Smeets (Velsen) 

De heer Bal (Beverwijk) 

De heer E! Idrissi (Haarlemmermeer) 

De heer Heijink (Bloemendaal) 

De heer Hendriks (Zandvoort) 

De heer Meerhoff (Heemstede) 

De heer Roduner (Haarlem) 

De heer Schouten (Uitgeest) 

De heer Schoorl (Heemskerk) 

Tevens aanwezig: 

Afwezig: 

  

1. Opening, vaststellen agenda 

De voorzitter opent de bijeenkomst en heet de aanwezigen welkom. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

2. Mededelingen en actualiteit 

- _ Terugkoppeling PRT 29 november 2023 

De provincie gaat bij gemeenten die achterblijven aandringen wat betreft de taakstelling rond 

huisvesting statushouders. 

Ten aanzien van de omving van AZC's: voor de AMV-locaties is sprake van een minimum van 50 en 

het COA is niet in staat extra capaciteit te leveren voor meerdere kleine locaties. De heer Wienen 

heeft benadrukt dat de schommeling van de opgave niet is zoals afgesproken. Uiteindelijk is er geen 

houdbare oplossing van het probleem. Er kan geen sprake zijn van een voortdurende schommeling 

van het aantal. 

3. Vaststellen verslag 13 november 2023 

Pagina 2, punt 6: Bloemendaal heeft één locatie met 100 plekken voor 2,5 jaar en één locatie met 60 

plekken voor 1,5 jaar. 

Met deze aanvulling worden de notulen vastgesteld. 

4. Voortgang realiseren AZC’s 

Bloemendaal: met burgemeester en wethouder is afgesproken 30 AMV'ers te huisvesten. 

Heemstede vangt 20 AMV'ers op en dat s dus lager dan de taakstelling. 

Hoofddorp: de verlenging van de hotelopvang in Lijnden is onderwerp van gesprek. 

Haarlem: de gesprekken met de belegger voor de locatie Mr. Lottelaan vorderen. Hopelijk kan de 

business case voortgezet worden. Het COA is voor de Zijlweg nog in onderhandeling en de 

schepen voor de tijdelijke opvang zijn nog in gebruik. 

e _ Velsen heeft een extra capaciteit van 178 op de boot gerealiseerd. De bestuurlijke overeenkomst 

wordt hierop aangepast. 

e _ Heemskerk en Uitgeest hebben te maken met de BPL. Het is moeilijk om daar een locatie te 

ontwikkelen. Wethouder Schoorl licht toe dat gevraagd is om een aanscherping van het BMC- 

rapport. Wanneer dat is verwerkt, gaat het rapport naar de provincie en kan het gesprek worden 

aangegaan over het BPL. 



e  Beverwijk: er is overleg over een mogelijke locatie. 

e Zandvoort: geen nieuws te melden. 

Wethouder Smeets (Velsen) laat onderzoeken of het mogelijk is een AZC te realiseren in Santpoort 

Zuid. Vermoedelijk willen bewoners in een rechtszaak aantonen dat er een alternatieve |ocatie is, 

naast de BPL. De gemeente laat uitzoeken of een rechtsgang noodzakelijk is 

Wethouder Roduner (Haarlem) vraagt aandacht voor de communicatie wat betreft het besluit over de 

Haarlemse locaties. Hij wil eerst de raad en omwonenden informeren. 

Wethouder EI Idrissi (Haarlemmermeer) wil graag een update van de cijfers. 

De voorzitter geeft aan dat de Haarlemmermeer boven de vereiste aantallen zit. Volgens hem wordt 

de regio geconfronteerd met nieuwe cijfers en daarmee een verhoging van de opgave voor het 

realiseren van permanente plekken. De cijfers op lokaal niveau moeten dan voortdurend naar boven 

of beneden worden bijgesteld. Richting de landelijke regietafel moet aangegeven worden dat dit niet 

acceptabel is. Het Rijk moet de opgave voor de gemeenten voor een aantal jaren vaststellen, met 

bijbehorende financiële middelen. 

Wethouder Smeets (Velsen) geeft aan dat in zijn gemeente een motie is aangenomen om juist geen 

extra mensen op te vangen. De taakstelling uit 2022 is leidend en die is al redelijk hoog. Doel van 

Velsen is deze taakstelling te realiseren en dat is meer dan landelijk in eerste instantie is opgegeven. 

n M (CO) merkt op dat (permanente) locaties die later leeg komen te staan, kunnen 

worden ingezet voor andere doelgroepen; spoedzoekers of arbeidsmigranten. Hij stelt voor goede 

permanente locaties voor asielzoekers te bouwen die bij eventuele leegstand op andere wijze benut 

kunnen worden. 

5. Ontwikkelingen kleine locaties 

Binnen het bestuur van de COA is in het eerste LRT een ondergrens besproken. Wat dit precies 

inhoud gua beschikbare capaciteit en financiën, is nog niet duidelijk. 

i. merkt op dat bij het verlagen van de ondergrens, een AMV-locatie automatisch weer 

een satellietlocatie wordt van een AZC. Zij merkt op dat er rekening moet gehouden met de 

doelgroepenbenadering en de communicatie richting omwonenden. 

6. Werk voor asielzoekers 

Vanuit het regionaal ambtelijk overleg worden de mogelijkheden verkend voor een lobby richting het 

Rijk zodat asielzoekers makkelijker en eerder kunnen werken in de regio waar zij worden opgevangen. 

Het tegengaan van verveling bij asielzoekers en het bijdragen aan de gemeenschap waarbinnen 

opvang en mogelijk later ook huisvesting plaatsvindt, zijn de belangrijkste argumenten hiervoor. Het 

voorstel voor de bestuurijke lobby wordt voorbereid voor bespreking in de stuurgroep in januari 2024. 

B E oort graag of de gemeenten in onze regio achter dit voorstel kunnen staan. 

  

Volgens de voorzitter kan het inzetten van asielzoekers op de arbeidsmarkt zinvol zijn. Zij leveren dan 

een zinvolle bijdragen en het is positief voor de latere integratie op de arbeidsmarkt. Ook hoeven er 

minder arbeidsmigranten te worden aangetrokken, juist omdat de asielzoekers zinvol worden ingezet. 

Wellicht moet het onderwerp binnen de VNG besproken worden 

Volgens de heer Smeets (Velsen) spreken asielzoekers nog niet binnen zes maanden de Nederlandse 

taal en is het dus moeilijker om aan het werk te gaan. Het is prima om een lobby te starten, maar 

asielzoekers hebben na aankomst wel tijd nodig om te aarden in Nederland 

Wethouder Schouten (Uitgeest) wijst erop dat mensen binnen de AZC's vaak verhuizen. Dan is het 

hebben van een vaste baan niet mogelijk. Hij is niet tegen een lobby. 

De voorzitter meent dat het beleid is aangepast en mensen minder verhuizen. Asielzoekers ontvangen 

een vergunning, nadat bekend is dat zij kunnen blijven. 

De stuurgroep is voorstander van het onderzoeken van het opstarten van een lobby, maar heeft niet 

de illusie dat een en ander snel is opgelost. 



7. Opvang Oekraïners 

Het Ministerie van Justitie en Veiligheid vraagt gemeenten inspanningen te verrichten om landelijk een 

opvangcapaciteit van 97.000 GOO-plekken per 1 februari 2024 te realiseren. 

Inspanningsverplichting Kennemerland (capaciteit): _3.029 plekken 

De GOO bezetting Kennemerland: 2.310 Oekraïners 

De GOO-POO bezetting Kennemerland 3.500 Oekraïners 

Met name de grotere gemeenten (Haarlem, Haariemmermeer) zullen, wanneer deze GOO-opgave 

langs inwoneraantal lokaal wordt benaderd én alleen vanuit GOO wordt bezien, extra GOO-capaciteit 

moeten realiseren. Echter de regio Kennemerland vangt relatief veel Oekraïners op in de POO. 

De voorzitter wijst op het feit dat ook hier de opvangplekken in de POO niet meegerekend worden. In 

onze regio is het aantal plekken binnen de POO hoog, ten opzichte van de andere regio's. 

Wat betreft Meerhoff (Heemstede) is de correctheid van de POO-cijfers voorwaardelijk om deze mee 

te laten tellen. 

Volgens B B wordt met regelmatige steekproeven de correctheid gecontroleerd. 

Besluit 

De stuurgroep bekrachtigt dat Kennemerland met GOO en PPO rekent en daarmee voldoet aan de 

gevraagde inspanningsverplichting per 1 februari 2024 

De huidige werkwijze wordt aangehouden en met een toelichting kan een verduidelijking op de cijfers 

worden gegeven. 

8. Link naar provinciaal asieldashboard 

De stuurgroep neemt kennis van het provinciaal asieldashboard. 

9. Rondvraag en afsluiting 

De vergadering wordt om 10.04 gesloten 



  

Opgaven capaciteitsbesluit COA 202341   

  

  

  

  

  

  

  

  

Provincie / Regio / gemeente EL Opgevenvoortjenuenzoas | OP 

Aantal| Aandeel| _COA- n _Amv-COA(1)| Amv-Nidos (2)| 

Noord-Holland totaal zos2622|_ 1007 15105 1347 63 

Regio Amsterdam-Amstelland 1424401 | 8,07%] =7st En 217 

Ideatief pergemeente Aalsmeer 33063 ‘112 169 15 7 

Amstelveen 94418| 320%| 483 43 20 

Amstercam 918117 | 31.09% 4697 9 197 

Diemen 32785) 1119 168 1 7 

Ouder-Amstel 14216| 048x| 73 7 3 

Uithoorn a1442| 100 161 | 14 7 

‘Regio Gooi en Vechtstreek 243799 | 8,26% 7247| 71 32 

Indeatief per gemeente Blancum 12490 | 042% 4 6 3 

Goose Meren s031| 2092 309 2 13 

Hiversum 93345) 3162 478 3 2 

Huizen 252| 1407 21 19 9 

Laren (NH) 11712)| 040% É} 5 3 

Wijsemeren 24659 | 0849 126 1 5 

Regio Kennemerland 547.870 | 18,56%| 203 zs0 118 

Indcatifpergemeente Beveruijk 4271 1452 219 19 9 

Bloemendaat 23922 0819 12 1 s 

Haarem 165386)| 560 6 75 $ 
Haaremmermeer | 162300 550% 80 74 s 

Heemskerk g8411 1392 202 18 8 

Heemstede 27778| o9s%| 142 13 6 

Velen ca70| 239% 82 x 15 

Zandvoort 17542 | 059% © 8 4 

Regio Noord-Holland Noord 690836 | 23,40%| 3534] 15 148 

Indatifper gemeente Akmaar 11834)| 3792 S72 s1 24 

Bergen (NH.) 30.138 | 1.02%]| 154 14 6 

Casticun 6345| 123 106 17 8 

j n Waars a8985| 301% 45 “ 19 

Drechterand 20385) 069 104 9 4 

Enkhuizen 18885| 064% 97 9 4 

Heioo 24318| 0822 124 n 5 

Den Helder s539| 1919 29 = 12 

HolandsKroon | 49431| 167% 253 3 1 

Hoom 7216| 255 38 x 16 

Koggenland 23509) 080 120 1 s 

Medembik 16031| 1862 235 B 10 

‘Opmeer 12180| 0.41%| 62 6 3 

Schagen a7as0| 18194 243 2 10 

Stede Broec 22138) 075%| 13 ‘o s 

Texel 13979| 047% 72 6 3 

Uigeest 13472 | 046% & 6 3 

Regio Zaanstreek Waterland 346,016 | 11,72%| 1770 | 758 74 

mdieatiefpergemeente EdamVolendam | 36760| 124% 188 07 s 

Landsmeer 11705| 040% © s 3 

Oostzaan 9720| 033% 50 4 2 

Purmerend 93992| 3182 aa 3 2 
Waterand 17609| 050 o s 4 

Wormeriand 16812| 055 # 8 4 

Zaansted 10618 5419 7 73 B 
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Datum 20 december 2023 

Betreft Ter bespreking in de PRT 

Geachte Commissaris van de Koning, burgemeesters en wethouders, 

Op donderdag 21 december aanstaande spreekt u elkaar aan de Provinciale 

Regietafel Noord-Holland. Met deze brief willen wij een verzoek doen aan u, om 

samen met ons te zorgen voor voldoende opvangplekken binnen de provincie 

alsmede een stevige uitstroom van statushouders uit de asielopvang te realiseren. : 

Daarmee levert u niet alleen een belangrijke bijdrage in het kunnen vervullen van 

de wettelijke taak die op Nederland rust om iedereen die asiel aanvraagt van een 

bed te voorzien, u ondersteunt ook heel direct onze collega-bestuurders in Ter 

Apel die onder grote druk nog steeds meer dan het aantal overeengekomen 

asielzoekers opvangen. 

We vinden het belangrijk dat er rust in het asielopvangsysteem komt en dat 

asielopvang meer evenwichtig over het land verspreid wordt. Om dat mogelijk te 

maken is het wetsvoorstel 'Wet gemeentelijke taak mogelijk maken 

asielopvangvoorzieningen’ ingediend, ook wel de Spreidingswet genoemd. Het 

wetsvoorstel geeft gemeenten de taak om asielopvang mogelijk te maken. Het 

wetsvoorstel ligt nu voor behandeling voor n de Eerste Kamer en we hopen op 

een spoedige behandeling (16 januari is tentatief in de agenda gezet). Naast de 

wettelijke taak om statushouders te huisvesten ontstaat er dan een taak om 

asielopvang mogelijk te maken. Gemeenten krijgen de ruimte om gezamenlijk 

aan de PRT te bepalen hoe deze opgaven het beste ingevuld kunnen worden, 

daarbij is nadrukkelijk ruimte voor een uitruil van opgaven. 

De opgave waar u als gemeenten afzonderlijk en als provincie gezamenlijk voor 

staat is groot. In deze tweede taakstellingsperiode van 2023 heeft u gezamenlijk 

ruim 4.000 statushouders aan een woning te helpen. Ook verblijven er ruim 

15.000 Oekraïnse ontheemden in uw provincie en heeft het COA bijna 9.000 

opvangplekken in gebruik. Die realisatie en het behoud van deze plekken dient in 

een roerige periode te gebeuren, wat u als bestuurders soms onder grote druk 

doet staan. 

De realiteit is dat er voor het einde van het jaar nog 4.000 extra lege bedden 

nodig zijn om Ter Apel te kunnen ontlasten. Naast het kijken naar mogelijkheden 

voor extra (tijdelijke) opvang, kijken we ook nadrukkelijk naar het uit laten 
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stromen van statushouders. De gemeente Amsterdam heeft als grootste 

gemeente van Nederland ook de grootste opgave in het huisvesten van deze 

doelgroep, omdat de taakstelling in de Huisvestingswet het inwoneraantal als 

verdeelsleutel kent. Amsterdam heeft ook een grote sociale woningvoorraad, 

maar kent naast de doelgroep statushouders ook vele andere groepen die daarin 

een woning zoeken. Dit leidt ertoe dat er op dit moment nog zo’n 1.500 

statushouders in de asielopvang wachten op een woning in Amsterdam. Dit maakt 

dat deze mensen niet kunnen starten met hun inburgering en onvoldoende 

kunnen participeren in onze samenleving. 

Vooruitlopend op de werking van het wetsvoorstel en gezien de hoge nood om 

snel aanvullend opvangplekken te realiseren hebben wij kennisgenomen van het 

voornemen van Amsterdam om structureel meer opvangplekken te realiseren en 

vooruitlopend op de wet tot een verevening kunnen komen. Amsterdam heeft de 

afgelopen jaren op alle doelgroepen voor opvang een onmiddellijke en 

daadkrachtige houding getoond, van asielopvang tot Oekraïners. Daarbij ging die 

inspanning de reguliere aantallen voorbij en s een extra effort geleverd op dit 

terrein. Dat is niet alleen voor Amsterdam zelf, maar daarmee ook voor de regio 

een positieve stap geweest. Dit geldt voor meer gemeenten in de provincie 

Noord-Holland, zoals onder meer Den Helder, Dijk en Waard, Haarlem, 

Haarlemmermeer en Zaanstad. Op dit moment heeft de gemeente Amsterdam 

zo’n 3.600 opvangplekken ter beschikking gesteld, waarvan een deel tijdelijk van 

aard. De wens is deze capaciteit in de komende periode verder uit te breiden met 

structureel 1.200 plekken en daarmee een belangrijke bijdrage te leveren aan het 

ontlasten van Ter Apel. 

Het Rijk steunt vooruitlopend op de wet een succesvolle verevening van deze 

categorieën en wil daaraan ook actief bijdragen. Bij die verevening zou 

Amsterdam (eenmalig) de huisvesting van maximaal 1.200 statushouders minder 

uitvoeren waarbij deze door andere gemeenten in de provincie wordt 

overgenomen; andersom zorgt Amsterdam ervoor dat met de structurele extra 

toevoeging van maximaal 1.200 opvangplekken, deze plekken niet door andere 

gemeenten in de provincie hoeven te worden gedragen. Afhankelijk van de 

beschikbare mogelijkheden voor zowel de extra opvang, als in ruil daarvoor de 

beschikbare huisvesting kan dit aantal van 1.200 naar beneden worden bijgesteld. 

Vanuit het Rijk willen wij u ondersteunen bij het realiseren van deze huisvesting 

door middel van verschillende arrangementen die passen bij de huisvestingsvorm 

die hiervoor n uw gemeente passend is. Wij zijn direct aanspreekbaar op 

initiatieven waar het rijk ondersteunend kan optreden. Het realiseren van 

doorstroomlocaties voor statushouders is daarbij een belangrijke nieuwe optie. 

Wij vragen u dit gesprek gezamenlijk te voeren aan de PRT en daarbij niet alleen 

opvang van asielzoekers en huisvesting van statushouders te betrekken, maar dit 

waar mogelijk te verbreden naar andere groepen urgente woningzoekenden die in 

uw gemeenten een plek moeten krijgen. Daarvoor is onder meer de wet 

versterking regie volkshuisvesting in de maak. 
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Wet versterking regie volkshuisvesting 

Met een verevening binnen Noord-Holland wordt gehandeld, vooruitlopend, in de 

geest van het wetsvoorstel versterking regie volkshuisvesting. In het wetsvoorstel 

wordt van provincies en gemeenten verlangd dat zij in gezamenlijkheid komen tot 

afspraken over de kwantitatieve woningbouwopgave, de beschikbaarheid van 

voldoende locaties, en de opgave van het huisvesten van urgent 

woningzoekenden met een evenwichtige verdeling van deze groepen in de regio. 

Met het wetsvoorstel wordt beoogd dat overheden in overeenstemming met de 

daadwerkelijke woonbehoefte meer grip hebben op hoeveel, waar en voor wie er 

wordt gebouwd, dat er sneller gebouwd kan worden en dat kwetsbare mensen 

met urgentie een woning krijgen. In het wetsvoorstel wordt voorgesteld om de 

gemeentelijke woonbehoefte, met inbegrip van het aandeel aandachtsgroepen en 

ouderen, in de woningbouwregio n kaart te brengen. Dit betekent dat gemeenten 

in het bepalen van de woningbouwopgave en de ontwikkeling van de 

woningvoorraad ook rekening houden met de woonbehoefte die voortkomt uit 

ontwikkelingen elders in de woningbouwregio. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de 

woonbehoefte van studenten, de opgave voor de huisvesting van voormalig 

dakloze personen, of aan de opgave voor de huisvesting van arbeidsmigranten. 

Daarnaast worden gemeenten met de beoogde wijziging van de Huisvestingswet 

verplicht een urgentieregeling op te stellen, waarbij een aantal verplichte 

urgentiecategorieën worden aangewezen om met voorrang te worden gehuisvest. 

Het is de bedoeling dat de huisvesting van deze groepen mensen evenwichtig 

wordt verdeeld over gemeenten n de regio. Gemeenten maken binnen een 

woningmarktregio afspraken over de verdeling van urgent woningzoekenden. 

Wanneer het gemeenten niet Iukt om tot afspraken komen over de verdeling, dan 

worden zij verplicht een wettelijk percentage van de vrijkomende (sociale) 

huurwoningen met voorrang toe te wijzen aan de urgent woningzoekenden. De 

taakstelling voor statushouders uit de Huisvestingswet blijft bestaan. De 

evenwichtige verdeling waarbij gemeenten hun fair share in de 

huisvestingsopgave nemen, moet de druk doen afnemen in met name de grote 

gemeenten die nu - in combinatie met de taakstelling voor statushouders - voor 

een onevenredige grote staan. 

Door in de actuele situatie al gezamenlijk naar de opgave te kijken, lopen de 

gemeenten dus al vooruit op de regionale verdeling zoals deze met de wet 

versterking regie in werking zal treden. 

Wwij realiseren ons dat dit geen gemakkelijk gesprek i. Weet dat wij aan uw zijde 

staan en u waar mogelijk zullen ondersteunen om gezamenlijk tot oplossingen te 

komen. 

We wensen u voor aanstaande donderdag een vruchtbaar gesprek toe. Ook het 

Rijk zal hierbij vertegenwoordigd zijn. We hopen positieve signalen na afloop te 
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vernemen zodat we gezamenlijk kunnen zorgen voor een belangrijke bijdrage aan 

zowel de asielopvang als de huisvesting van statushouders binnen de provincie 

Noord-Holland. 

Met vriendelijke groet, 

      

Minister van Binnenlandse Zakeryen Korr 

     
Staatssecretaris van Jystítie & Veiligheid, 
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Herijken regionale opdracht opvang en asiel 

1. Aanleiding 

De negen gemeenten n de regio Kennemerland hebben de opdracht in gezamenlijkheid te werken 

aan: 

1. De opvang van Oekraïense vluchtelingen; 

2. Het realiseren van permanente asielopvangcapaciteit (met uitzondering van Zandvoort), 

anticiperend op de spreidingswet; 

3. Het ondersteunen in de taakstellingen (versnelde) huisvesting statushouders; 

De regionale samenwerking is inmiddels (okt. 2023) anderhalf jaar op weg en in deze periode is veel 

bereikt. Er is een bestendige ambtelijke en bestuurlijke overlegstructuur en het definitieve regioplan 

opvang asielzoekers is vastgesteld en aangeboden aan de Commissaris van de Koning. 

Het uitblijven van de spreidingswet en de val van het kabinet (julí 2023) hebben effect gehad op de 

bestuurlijke samenwerking in de regio. Gemeenteraden kijken verschillend naar de asielopgaven en 

planning. Er bestaan verschillende beelden bij de manier waarop het beste regionaal kan worden 

samengewerkt. Op dit moment (Q4 2023) opereren gemeenten veelal zelfstandig en wordt er geen 

tot weinig gebruik gemaakt van de schaalvoordelen van regionale samenwerking. Gemeenten geven 

aan behoefte te hebben en te houden aan coördinatie op uitvoeringsniveau. 

We zien ook dat de opgave veranderd i. We hebben de crisissituatie achter ons gelaten. De 

stuurgroep kijkt steeds meer naar de lange termijn en beleidsdomeinen zoals onderwijs, zorg, wonen 

en veiligheid. Bovenstaande leidt tot een herijking van het programma die duidelijkheid geeft over de 

regionale opdracht. 

2. Opdracht 

2.1 Asiel 

   De spreidingswet ligt voor aan de Eerste kamer en zal mogelijk toch binnenkort in werking treden. De 

implementatie hiervan blijft een regionale opgave, de spreidingswet gaat nog steeds uit van een 

regionale opgave met een toezichthoudende rol door de Provincie. De vraag naar meer permanente 

opvang voor asielzoekers blijft actueel, evenals de regionale spreiding van locaties en de 

mogelijkheden tot uitruil binnen en tussen regio's. Ook de samenwerking met het COA blijft een 

actueel thema. Er zijn landelijke lobby's die pleiten voor de mogelijkheid dat kansrijke asielzoekers 

gedurende hun procedure al mogen werken, dat kan een effect hebben op de komende 

kabinetsformatie (afhankelijk van de kleur van het a.s. kabinet). 

  

  

  

2.2 Statushouders 

De verhoogde huisvestingstaakstellingen voor statushouders is weliswaar een lokale gemeentelijke 

taakstelling, ook hier kan regionale schaal tot voordelen leiden of tot uitruilmogelijkheden. 



2.3 Oekraine 

Nu de oorlog in Oekraine blijft voortduren zullen we anders moeten gaan kijken naar de opvang van 

Oekraïense vluchtelingen. We moeten ons richten op het ontwikkelen van toekomstscenario's als het 

gaat om wonen, werken, onderwijs et cetera. Praktisch gezien moeten de onderwijstekorten (ISK en 

ITK) structureel worden opgelost in regionaal verband. 

2.4 Regionale samenwerking 

Bij regionale samenwerking hoort ook leren van elkaars ervaringen, kennis delen, elkaar 

ondersteunen. Ook dat is een opdracht voor het regionaal programma om dit te blijven faciliteren. 

Onder de deelopgave Oekraine worden meerdere operationele overleggen gefaciliteerd. 

Het programma heeft ook de opdracht om te voorzien in de ambtelijke ondersteuning van de 

regionale stuurgroep en de burgemeester in zijn rol als vertegenwoordiger in de PRT. Het programma 

vervult daarin ook de link tussen de regionale en provinciale bestuurlijke tafels en de ambtelijke 

regionale en lokale samenwerking. 

3. Regionale programmaorganisatie 

Om uitvoering te geven aan bovenstaande regionale opdracht is een herijking nodig van de 

samenstelling van het regionaal programmateam. Met de herijking bestaat het Programmateam uit: 

°  Programmamanager (0.6fte) 

Communicatieadviseur (0.2fte) 

Deelprojectleider nieuwkomersonderwijs (0.6fte) 

Deelprojectleider Oekraine (0.6fte) 

Junior programmamanager / secretaris (0.2fte) 

De rollen deelprojectleider Oekraine en een junior programmamanager /programmasecretaris zijn 

nieuw. De bekostiging van deze inzet worden gedekt door financiering via het Rijk en door de inzet in 

uren van de Programmamanager aan te passen. Derhalve kan deze herijking budgetneutraal 

plaatsvinden. Eerder is de stuurgroep al geïnformeerd over de (beoogde) inzet van een 

deelprojectleider nieuwkomersonderwijs. De werving heeft echter nog geen geschikte kandidaat 

opgeleverd. 

4. Gevraagd besluit 

De stuurgroep leden worden gevraagd: 

e _ Inte stemmen met de opdracht voor het regionaal programma opvang ontheemden; 



Ministerie van Sociale Zaken en 

Werkgelegenheid 

> Retouradres Postbus 90801 2509 LV Den Haag 

De voorzitter van de Tweede Kamer Postbus 90801 

der Staten-Generaal 2509 LV Den Haag 

Parnassusplein 5 

Prinses Irenestraat 6 T OOS dI AE 

2595 BD Den Haag v rijksoverheid.nl 

295806 Onze referentie 

2023-0000539006 

Datum 29 november 2023 

Betreft Uitspraak Raad van State over de 24-weken-eis 

Geachte voorzitter, 

In de Wet arbeid vreemdelingen is geregeld dat asielzoekers maximaal 24 weken 

in een periode van 52 weken mogen werken; de zogeheten 24-weken-eis.! Al 

enige tijd is er discussie over de vraag of deze regel, waarin de toegang tot de 

arbeidsmarkt voor asielzoekers in tijd is beperkt verenigbaar is met Europese 

regelgeving, specifiek met de Europese Opvangrichtlijn. Deze richtlijn bevat 

normen voor de opvang van asielzoekers en stelt onder andere dat asielzoekers 

daadwerkelijke toegang dienen te krijgen tot de arbeidsmarkt. 

De rechtbank Den Haag, zittingsplaats Arnhem, is in de uitspraak van 18 april 

2023 tot het oordeel gekomen dat de 24-weken-eis de effectieve toegang tot de 

arbeidsmarkt onnodig beperkt en daarmee in strijd is met de Opvangrichtlijn.? Op 

21 juni 2023 heeft de rechtbank Den Haag, zittingsplaats Utrecht, een soortgelijke 

uitspraak gedaan en de 24-weken-eis onverbindend verklaard.? 

Zoals ik op 17 mei 2023 aan uw Kamer heb gemeld, heeft het UWV hoger beroep 

ingesteld tegen deze uitspraken om van de hoogste bestuursrechter helderheid te 

krijgen over de vraag of de 24-weken-eis verenigbaar is met de Opvangrichtlijn.* 

Dat is de gebruikelijke gang van zaken wanneer een lagere rechter een dergelijke 

ingrijpende uitspraak doet waarbij regelgeving onverbindend wordt verklaard. Op 

7 september 2023 heeft de zitting in hoger beroep plaatsgevonden over de 

verenigbaarheid van de 24-weken-eis met de Opvangrichtlijn. Met deze brief 

informeer ik uw Kamer, zoals toegezegd, over de uitspraak en de gevolgen 

daarvan.® 

1 De 24-weken-eis houdt in dat werkgevers asielzoekers n een tijdsbestek van 52 weken in 

het totaal niet meer dan 24 weken werkzaamheden mogen laten verrichten. De 

tewerkstellingsvergunning kan aan de werkgever voor maximaal 24 weken per 52 weken 

worden afgegeven. Dit is opgenomen in artikel 6.2 van het Besluit uitvoering Wet arbeid 

vreemdelingen 2022. 

? Rechtbank Den Haag, 18 april 2023, ECLI:NL:RBDHA:2023:5458. 

3 Rechtbank Den Haag, 21 juni 2023, ECLI:NL:RBMNE:2023:4728. 

* Kamerstukken II, 2022/23, 35 680, nr. 387, ‘Instellen hoger beroep tegen de uitspraak van 

de rechtbank Den Haag over de 24-weken- 

5 Deze toezegging is gedaan in de kabinetsreactie op het rapport ‘Belemmeringen voor 

asielzoekers bij het toetreden tot de arbeidsmarkt’ van Regioplan van 14 juli 2023 
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Op 29 november 2023 heeft de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van e ii 

State (hierna: de Raad van State) uitspraak gedaan over de 24-weken-eis5. De  opze referentie 

Raad van State is tot het oordeel gekomen dat de 24-weken-eis in strijd is met de _ 2023000059006 

Opvangrichtlijn. Dit betekent dat de 24-weken-eis onverbindend is en niet meer 

zal worden toegepast. In de uitspraak is door de Raad van State aangegeven dat 

de 24-weken-eis afbreuk doet aan het doel en nuttig effect van de Europese 

Opvangrichtlijn. Als gevolg hiervan moet de regelgeving worden aangepast en kan 

de 24-weken-eis niet meer in het Besluit uitvoering Wet arbeid vreemdelingen 

2022 en de ministeriële regeling zijn opgenomen. Het UWV past vanaf de datum 

van de uitspraak niet langer de 24-weken-eis toe bij aanvragen om een 

tewerkstellingsvergunning ten behoeve van asielzoekers. Asielzoekers van wie de 

asielaanvraag ten minste zes maanden in behandeling is, mogen werken mits aan 

de werkgever een tewerkstellingsvergunning is afgegeven. De 

tewerkstellingsvergunning kan vanaf dit moment worden afgegeven voor een duur 

van langer dan 24 weken. De tewerkstellingsvergunning heeft een geldigheid van 

maximaal de duur van het Vreemdelingen Identiteitsbewijs, waarmee de 

asielzoeker kan aantonen rechtmatig in Nederland te verblijven. 

Tot slot 

Op 14 juli jl. heb ik uw Kamer de kabinetsreactie gestuurd op het rapport van 

Regioplan. In deze brief heb ik benadrukt dat de arbeidsparticipatie van 

statushouders wordt beïnvloed door belemmeringen die zij ervaren als zij nog n 

de asielprocedure zitten. Meedoen aan de samenleving door te werken is van 

belang, niet alleen voor statushouders zelf, maar ook voor de Nederlandse 

samenleving. Het hebben van werk draagt onder andere bij aan een goede 

integratie. Ik heb per belemmering uitgewerkt welke stappen worden genomen 

om de belemmeringen weg te nemen of te beperken. Een van de belemmeringen 

die uit het rapport naar voren is gekomen is de 24-weken-eis. Vanwege de 

politieke situatie heeft het demissionaire kabinet, in afwachting van de uitspraak 

van de Raad van State, daarover geen besluit kunnen nemen. Nu de uitspraak 

bekend is, zal deze worden opgevolgd. Dit laat onverlet dat ik, zoals aan uw 

Kamer heb toegezegd, binnen de kaders van deze uitspraak verschillende opties 

zal uitwerken waarover een volgend kabinet kan besluiten. Deze opties zijn erop 

gericht om belemmeringen voor asielzoekers bij de toetreding tot de arbeidsmarkt 

te beperken of weg te nemen. 

De Minister van Sociale Zaken 

en Werkgelegenheid, 

C.E.G. van Gennip 

Kamerstukken II, 2022/23, 30 573, nr. 1213 en herhaald tijdens het commissiedebat 

Inburgering en integratie op 27 september 2023. 

s Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State, 29 november 2023, 

ECLI:NL:RVS:2023:4341. 
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Gemeente Naam Locatie Einddatum 600 totaal 00 totaal 

Beverwijk 95 50 

Bovenwoning (Berguisstraat 30a) 17-10-2024 22:00 

Benedenwoning + tuin (Berghuisstraat 28} 17-10-2024 22:00 

Benedenwoning + tuin (Elink Sterkstraat 19} 17-10-2024 22:00 

Wijckermolen 202 31-3-2024 22:00 

Benedenwoning + tuin (Berghuisstraat 32} 17-10-2024 22:00 

Bovenwoning (Berghuisstraat 428} 17-10-2024 22:00 

Benedenwoning + tuin (Elink Sterkstraat 51 17-10-2024 22:00 

Benedenwoning + tuin (Elink Sterkstraat 27} 17-10-2024 22:00 

Bloemendaal 17 & 

Park Vogelenzang (GERESERVEERD) 30-12-2023 23:00 

Haarlem 581 459 

Moeder van de Verlosserkerk (VOL) 31-12-202323:00 

New Amsterdam Harlem Hotel 31-12-2023 23:00 

Dijkzichtlaan 30-12-2023 23:00 

Hotel Ambassador Haarlem 31-12-2023 23:00 

MS Alessia 14-11-202323:00 

MS Carissima 31-3-2025 22:00 

Meesterlottelaan 14-9-2024 22:00 

Apostolische Gemeenschap (GERESERVEERD) 31-12-202323:00 

Appartementen Joops Hotel 31-12-2023 23:00 

Hotel Raecks 31-12-202323:00 

Haarlemmermeer 697 442 

Ewart Hotel 30-12-2023 23:00 

Corendon 30-12-2024 23:00 

Ymere | Nieuw vennep 26-6:2024 22:00 

Polderstaete 26-6-2024 22:00 

Heemskerk 200 19 

Seniorenwoning St. Agnes 24-4-2024 22:00 

Wisselwoningen WoonOpMaat 24-4-2024 22:00 

Tolweg, flat WoonOpMaat (Gereserveerd doorstroom hotels) 30-4-2024 22:00 

Heemstede 110 18 

Kerklaan (70 bedden} 26-6-2024 22:00 

Glipperweg (24 bedden) 26-6-2024 22:00 

Kohnstammlaan (16 plekken} 30-12-2023 23:00 

uitgeest 64 7 

De Meerparel 30-4-2024 22:00 

Meerparel (GERESERVEERD doorplaatsing 600} 4-3-2024 23:00 

Wittebroodslaantje 30-11-2023 23:00 

Castricummerweg 8 30-5-2024 22:00 

B&B Lagendijk 30-11-2023 23:00 

Oude apotheek 30-12-2024 23:00 

Velsen 255 99 

Plein 1945 7 1.4-2024 22:00 

Plein 1945 46 1.4-2024 22:00 

Fahrenheitstraat 39 31-8-2024 22:00 

Europares Buitenhuizen 30-12-2023 23:00 

Dirk Hartoghstraat 3 14-9-2024 22:00 

Tiberiusplein 2 14-10-2024 22:00 

Ruysdaelstraat 47 14-10-2024 22:00 

Ruysdaalstraat 51 30-12-2024 23:00 

Heidestraat 47 31-10-2024 23:00 

Plein 1945 10 1-4-2024 22:00 

Platbodem 31 30-1-2024 23:00 

Spitsaak 70 31-1-2024 23:00 

Kas Zegelstraat 14 Niet bekend 

Ruysdaelstraat 45 Niet bekend 

Zandvoort 151 28 

Noorderduinweg 46 31-12-2023 23:00 

Tolweg 10 31-3-2024 22:00 

Hotel De Kust 31-12-2023 23:00 

3484 
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\ Haarlem Kennemerland 

Ministerie van Binnenlandse Zaken Datum 15 januari 2024 

DGVB/Wonen Afdeling Programma opvang en asiel Kennemerland 
Contact Maaike Bos 

Postbus 20301 Telefoon 06-55488365 

2500 EH 'S-GRAVENHAGE E-mail maaikebos@haarlem.nl 

Bijlage(n) 

Kopieaan - 

Uwkenmerk 2023-0000767970 

Onderwerp: Reactie op bespreking deal Amsterdam in PRT van 21 december 2023 

Geachte heren De Jonge en Van der Burg, 

19 december heeft u aan de commissaris van de Koning, de heer Van Dijk, en aan de colleges van de 

gemeenten in de provincie Noord-Holland schriftelijk verzocht om de taakstelling statushouders van de 

gemeente Amsterdam over te nemen en deze opgave te verspreiden over de andere gemeenten in de 

Provincie Noord-Holland. Op 15 januari 2024 heeft de Regionale Regietafel Kennemerland uw verzoek 

behandeld. De colleges van negen gemeenten in de regio Kennemerland zullen niet ingaan op uw 

verzoek. 

We zijn verbaasd over het verzoek. Wij hebben in Nederland een redelijk uitgebalanceerd verdeelmodel 

voor de verschillende vraagstukken rond de huisvesting van vluchtelingen en asielzoekers. Het rijk heeft 

daarbij de taak om te zorgen voor de opvang van asielzoekers. Per 1 januari 2023 zou het rijk zorgen 

voor een wettelijke regeling inzake de opvang van asielzoekers. Daarbij bent u ernstig in gebreke 

gebleven en daardoor direct verantwoordelijk voor de enorme stagnatie bij het realiseren van 

voldoende plekken. Het overgrote deel van de gemeenten in onze regio is desondanks aan de slag om 

de langdurige opvangplekken samen met het COA voor te bereiden en realiseren. Dat u nu voorstelt 

deze opgave deels naar Amsterdam te verplaatsen verbaast ons. Op dit moment is onze regio overigens 

meer bij met deze opgave dan de regio Amsterdam. 

De voorgestelde ruil met de opgave huisvesting statushouders is om nog een reden geen haalbare kaart. 

Wij hebben binnen onze regio ook gekeken naar de mogelijkheden om dergelijke ruilconstructies te 

gebruiken. Dat blijkt in de praktijk zeer lastig en we hebben er uiteindelijk vanaf gezien. De huisvesting 

van statushouders vraagt heel veel van gemeenten, omdat de huisvesting in heel onze regio zwaar onder 

druk staat. Gemeenten merken dit iedere dag. Het huisvesten van statushouders vergt naast het vinden 

van woonruimte ook inzet op inburgering, opleiding, de toeleiding naar werk en 

inkomensondersteuning. 

Graag ons kenmerk vermelden bij uw reactie. Kenmerk: 12 

Telefoonnummer: 14023 | www.haarlem.nl 



Het passend, tijdig en voldoende huisvesten van statushouders is voor onze gemeenten een complexe 

opgave. Om langs dit voorstel de huisvestingsopgave zondermeer te verhogen, is niet haalbaar. 

Wij zijn ons er allemaal van bewust dat de druk op de asielketen groot is en dat deze druk voor een 

aanzienlijk deel samenhangt met een te lang verblijf van statushouders in de opvang. Daarom is er in 

onze regio door sommige gemeenten bewust gekozen voor het extra huisvesten van statushouders. Die 

extra inzet betekent een met uiterste inspanning vooruitlopen op de opgave die ieder halfjaar opnieuw 

op gemeenten afkomt. Wij zien geen mogelijkheden dat te wijzigen in het permanent overnemen van 

de opgave voor het huisvesten van statushouders van andere gemeenten. 

Daarnaast werken de gemeenten in de regio Kennemerland aan het realiseren van duurzame 

asielopvangplekken die noodzakelijk zijn om uit de crisis te komen en te blijven. Naast deze opgaven 

vangen de gemeenten, én inwoners van de gemeenten in Kennemerland, Oekraïense ontheemden op, 

waardoor de druk op hele speelveld verder wordt verhoogd. Wij maken van de gelegenheid gebruik aan 

te geven dat het naar onze mening merkwaardig en onterecht is dat de opvang van Oekraïners bij 

particulieren door u niet meegerekend wordt bij de regionale invulling van de taakstelling op dit terrein. 

De betrokken mensen worden gehuisvest en de gemeenten leveren hun bijdrage in de begeleiding en 

alles wat nodig is om dit deel van de opgave in te vullen. 

De grens aan wat de huidige woningmarkt voor het huisvesten van statushouders kan betekenen, is 

bereikt. Het is nodig dat er meer betaalbare woningen gerealiseerd worden en daarbij hebben wij uw 

steun hard nodig. 

Het is positief dat de gemeente Amsterdam een groot aantal asielopvangplekken wil bieden en dat 

wordt gewaardeerd. Maar wij zien geen mogelijkheden de Amsterdamse taakstelling in de huisvesting 

van statushouders over te nemen. Wij proberen beide opgaven in te vullen, hoe moeilijk dat ook is. Wij 

hopen dat ook de gemeente Amsterdam deze opgave op beide terreinen zal invullen. 

Hoogachtend, 

namens de colleges van burgemeester en wethouders in Kennemerland, 

Jos Wienen Sam Meerhoff 

Burgemeester gemeente Haarlem Wethouder gemeente Heemstede 

Voorzitter van de Regionale Regietafel Kennemerland 

Graag ons kenmerk vermelden bij uw reactie. Kenmerk: [Kenmerk 22 

Telefoonnummer: 14023 | www.haarlem.nl 



ì VNHG 

Programma VNHG bijeenkomst ‘Regionale samenwerking asielopvang’ 

Aanmelden kan door hier te klikken of op www.vnhg.info 

11 december 2023, 19.00-21.00 uur (18.30-19.00 uur inloop met lichte maaltijd) 

Gemeentehuis Bloemendaal, Bloemendaalseweg 158 Overveen 

1. Welkom — gastgemeente Bloemendaal 

2. Good practices regionale samenwerking en asielopvang 

Jan Hamming (burgemeester Zaanstad) en 

Paul Slettenhaar (wethouder Castricum) 

3. Dilemma'’s van gemeenten/gemeenteraadsleden m.b.t. opvang 

4. Visie op het migratielandschap 

Annet Bertram (directeur-generaal Migratie bij het ministerie van Justitie en Veiligheid) gaat 

onder andere in op de Spreidingswet 

5. Opvang 

Milo Schoenmaker (voorzitter bestuur Centraal Orgaan opvang asielzoekers) 

6. In gesprek met VNHG-leden in de zaal 

" 

7. Conclusies en afsluiting 

« Hoe kunnen gemeenten, raadsleden, (regionaal) samenwerken? 

e Agendapunten voor de TCAM 

e Wat is het handelingsperspectief om op te kunnen vangen, voor draagvlak? 

  

Regionale samenwerking 

Bijeenkomst voor leden van de Vereniging van Noord-Hollandse gemeenten 

Aanmelden kan door hier te klikken of op www.vnhg.info 

jÈ VNHG 



Verslag regionale stuurgroep opvang ontheemden Kennemerland 

10 juli 2023 

  

Aanwezige bestuurders: De heer Wienen (BM Haarlem, voorzitter) 

De heer Bal (Beverwijk) 

De heer Heijink (Bloemendaal) 

De heer Hendriks (Zandvoort) 

De heer Schoorl (Heemskerk) 

Mevrouw Zalinyan (Heemskerk) 

Tevens aanwezig: De heer 5mauemurî (COA) 

Afwezig: De heer Dinjens (Velsen) 

De heer E! Idrissi (Haarlemmermeer) 

De heer Meerhoff (Heemstede) 

De heer Roduner (Haarlem) 

De heer Schouten (Uitgeest) 

  
  

1. Opening, vaststellen agenda en mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

Het verslag van de stuurgroep d.d.17 juli 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld. 

2. Definitief regionaal plan Kennemerland Opvang asielzoekers regioplan (bespreking en 

vaststelling) 

Het regioplan is aangepast en gedeeld met de VRK. Tevens s het plan is aangeboden aan de 

Commissaris van de Koning. 

3. BPL- gesprek met gedeputeerde. 

In de stuurgroep (uli 2023) is afgesproken dat, met de portefeuillehouders van de betrokken 

gemeenten (Velsen, Heemskerk en Uitgeest en de voorzitters van de stuurgroep) een gesprek met de 

nieuwe gedeputeerde, de heer Beemsterboer, wordt ingepland. 

Dat gesprek wordt ingepland in oktober 2023 vanwege samenhang met de verwachte bekrachtiging 

van de opdracht de zoektocht naar permanente opvangcapaciteit voort te zetten, door gemeenteraad 

Velsen in september. 

4. Derdelanders 

Derdelanders die op basis van een tijdelijke verblijfsvergunning in Oekraïne verbleven toen de oorlog 

uitbrak, vallen met ingang van 4 september 2023 niet langer onder de RTB. Zij moeten terugkeren of 

asiel aanvragen. Met de regiocoördinator van het COA worden maatwerkafspraken gemaakt. Het Rijk 

pleit er nu voor deze mensen niet uit de opvang te halen, maar hen een gerechtelijke procedure te 

laten starten. 

De heer Heijink (Zandvoort) heeft begrepen dat de regeling RTB verlengd is tot maart 2024. Wellicht is 

het verstandig om in de stuurgroep centraal een afspraak te maken. 

Volgens de heer Wienen is sprake van een onduidelijke situatie en daarom zal hij contact opnemen 

met de staatssecretaris. Het onderwerp komt in de volgende stuurgroep opnieuw aan de orde. 



5. Toename opvangopgave (van 90.000 (per 1/7/2023) naar 97.000 (1/2/2024) 

Binnen het netwerk van directeuren Veiligheidsregio's is het signaal ontvangen dat er een nieuwe 

prognose van het aantal Oekraïense ontheemden is. Het exacte aantal opvangplaatsen, inclusief 

particulier, in de regio is niet bekend. De heer Wienen stelt voor eerst de kwestie van de derdelanders 

te regelen, voordat er nieuwe opvangplekken geregeld worden. Hij zal het onderwerp bespreken met 

de collega burgemeesters in de regio. 

6. Rondvraag en afsluiting 

De heer Schoorl (Heemskerk) geeft aan onderzoek te hebben gedaan in het kader van de BPL. Eris 

een gebied aangewezen waar opvang plaats zou kunnen vinden, echter de boer heeft zijn 

medewerking ingetrokken. De gemeente Heemskerk heeft nu een ander gebied als meest geschikt 

De provincie iS zijdelings betrokken geweest bij het onderzoek en is op de hoogte van de resultaten 

van de gemeente. 

De vergadering wordt om 09.40 gesloten. 



Verslag regionale stuurgroep opvang ontheemden Kennemerland 

2 oktober 2023 

  

Aanwezige bestuurders: De heer Wienen (BM Haarlem, voorzitter) 

De heer Bal (Beverwijk) 

De heer Smeets (Velsen) 

De heer E! Idrissi (Haarlemmermeer) 

De heer Heijink (Bloemendaal) 

De heer Hendriks (Zandvoort) 

De heer Meerhoff (Heemstede) 

De heer Roduner (Haarlem) 

De heer Schouten (Uitgeest) 

De heer Schoorl (Heemskerk) 

Mevrouw Zalinyan (Heemskerk) 

Tevens aanwezig: 

Afwezig: 

  

1. Opening, vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

2. Regioplan 

a. Voortgang locatieonderzoeken en -onderhandelingen 

« _ Inrelatie tot de crisis in Ter Apel is gezocht naar opvangplekken, vooral voor AMV'ers. Momenteel 

komen er veel kinderen binnen en het lukt om die te plaatsen. De Haarlemmermeer heeft 100 

AMV'ers kunnen plaatsen in een hotel. De overeenkomst met het A4 hotel wil men verlengen en 

standaard zit een aantal asielzoekers in het Grand plaza. 

« _ In Haarlem worden twee panden getaxeerd en binnenkort hoopt het COA de taxaties te 

ontvangen. Verder wordt in Haarlem gebruik gemaakt van Beijneshal en schepen. 

e _ In Velsen moet de gemeenteraad een besluit nemen over twee locaties. Verder heeft de raad 

middels een motie besloten om de locatietermijn weer op te starten. Voor beide locaties is een 

visie neergelegd en verder wordt gekeken naar het creëren van draagvlak. 

e _ Met de ambtenaren van Bloemendaal is veel contact over de voortgang. 

Verwachtingsmanagement ten aanzien van deze locaties is uitdagend. Het kost tijd om een goede 

inventarisatie te maken. Er is regelmatig contact met belanghebbenden. 

«  Heemskerk/Uitgeest: één locatie is afgevallen, omdat de eigenaar niet meer wil meewerken. De 

gemeente onderzoekt of een BBL in het gebied mogelijk is en moet hiervoor langs de provincie. 

Het rapport van BMC is gereed en draagvlak creëren bij de provincie is belangrijk. Het rapport is 

niet te delen, omdat het college van Uitgeest er nog over moet oordelen. 

e _ Met de ambtenaren van Beverwijk gaat het COA om tafel om de vervolgstappen te bespreken en 

afspraken te maken. 

e _ In Zandvoort is de raad aan zet, maar zij willen wachten op de Spreidingswet. 

Het COA geeft aan overal goed aangehaakt te zijn. Het managen van verwachtingen is belangrijk. 

Daarnaast kost het opstellen van een taxatierapport tijd, evenals het zoeken naar een nieuwe locatie. 



b.  Voorbereiding van het gesprek met gedeputeerde Rommel 

(Bijzonder Provinciaal Landschap) 

Het bestuurlijk gesprek met gedeputeerde Rommel staat gepland voor 19 oktober 2023. 

Een gesprek met de gedeputeerde is een goede zaak, waarbij de verschillende locaties in verband 

met BBL aan de orde kunnen komen. Over de locaties in de regio wordt informatie aan de 

gedeputeerde verschaft. De provincie wil een groot maatschappelijk belang benadrukken. Vanuit de 

provincie moet duidelijkheid komen hoe kansrijk een locatie is. 

Besluit 

De stuurgroep stemt in met een vertegenwoordiging van de regio Kennemerland door de heer Wienen 

en de bestuurders uit Uitgeest en Heemstede. 

3. Herfstpiek en situatie in ter Apel 

De dagelijkse instroom van asielzoekers is structureel in september het hoogst, maar dit jaar is het 

aantal personen dat zich per dag meldt in Ter Apel bovengemiddeld hoog. Het DGM heeft op 

22 september 2023 verzonden aan de colleges van B&W, waarin wordt aangegeven dat er acuut 

opvangplekken nodig zijn. In het bijzonder voorportaalplekken voor ongeregistreerde asielzoekers en 

opvangplekken voor AMV's. 

In de Haarlemmermeer zijn n een hotel 100 AMV'ers gehuisvest. Haarlem onderzoekt enkele locaties, 

met name omdat de AMV'ers een groot probleem zijn. 

Wethouder Hendriks verwacht dat in Zandvoort buiten het zomerseizoen hotels leeg zullen staan, de 

raad gaat in gesprek met het college om deze ruimte te benutten. 

Wethouder Smeets heeft ruimte voor 15 AMV'ers. Echter in de huidige opvang zijn veel incidenten en 

doel eerst rust creören voordat asielzoekers worden toegevoegd. Het COA steunt deze aanpak. 

De voorzitter constateert dat de regio een grote bijdrage heeft geleverd, dankzij de inzet van de 

Haarlemmermeer. Het is goed om te blijven kijken waar de mogelijkheden zijn voor deze doelgroep. 

4. Voorstel regionale afspraken time out 

Diverse GOO-locaties en gemeenten hebben behoefte aan een regionale samenwerking om time outs 

te kunnen geven aan overlast veroorzakende Oekraïense gasten. Een rooster op basis van roulatie 

zorgt ervoor dat de last eerlijk wordt verdeeld en het voorkomt bovendien belrondes en onnodig 

zoekwerk, ook in de weekenden. 

Het gedrag van de Oekraïner en de behoefte van de vertreklocatie moeten uitgangspunt zijn voor 

eventuele terugkeer. Dit moet in de formulering en voorwaarden voor terugkeer goed aangegeven 

worden. Essentieel is een aanpassing in gedrag van de betreffende persoon. Er moet geen indruk 

gewekt worden dat hij een en ander zelf kan bepalen. 

Het is vooral belangrijk het gesprek aan te gaan met de persoon en te polsen of hij bereid is zijn 

gedrag aan te passen. Wanneer iemand een time out krijgt, moet daar een sanctie tegenover staan, 

ook al is dat administratieffinancieel lastig, zo meent wethouder Schoorl. 

Volgens wethouder Zalinyan moet sprake zijn van een goede juridische basis, waar besluitvorming op 

wordt gebaseerd. De definitie van overlast helder bepalen en voorwaarden stellen voor het opleggen 

van sancties. 

Wethouder Meerhoff pleit voor een goede evaluatie waarbij aandachtspunten/criteria voor evaluatie 

worden meegegeven. Hij stelt voor de time out toe te passen en vervolgens te evalueren. 

Besluit 

De stuurgroep stemt in met de uitgangpunten en afspraken waarlangs time outs kunnen plaatsvinden. 

De juridische consequenties van het opleggen van een sanctie goed uitzoeken. Begin 2024 evalueren 

aan de hand van criteria vanuit de stuurgroep. 



5. Inventarisatie van regionale locatie voor Oekraïners met onbegrepen gedrag 

De regio Kennemerland kampt met een relatief vast groep van 25-30 personen die structureel met hun 

gedrag overlast veroorzaken. Niet zelden komt dit door een combinatie van GGZ-problematiek in 

combinatie met drugsmisbruik. Dit betreft een locatie voor zo'n 25-30 personen die structureel overlast 

veroorzaken en voor wie een tijdelijke time out geen of onvoldoende soelaas biedt vanwege de 

problematiek. In eerdere stuurgroepen is het verzoek om uit te kijken naar een locatie die geschikt is, 

of geschikt te maken voor Oekraïners die onbegrepen gedrag, ook al gedeeld. Een exacte locatie is 

nog niet in beeld. Mocht er wel een geschikte locatie komen, dan worden de gemeenten gevraagd dit 

door te geven aan de projectleider. 

6. Inventarisatie POO-opvang 

De POO-cijfers zijn voor de meeste gemeenten in de regio Kennemerland al geruime tijd stabiel. Nu 

de -andelijk- de druk om meer GOO-plekken te creëren toeneemt, ook voor die regio's die al veel 

Oekraïners opvangen zoals Kennemerland, is het zaak meer zicht te krijgen -en te houden- op het 

aantal Oekraïense gasten dat (nog) bij gastgezinnen verblijft 

Een inventarisatie (of steekproef) geeft meer inzicht in de werkelijke bezetting van de POO-opvang en 

kan effect hebben op het (GOO-)beleid en inzet. 

Alle gemeenten werken aan het checken van de actuele cijfers met betrekking tot de POO-opvang. 

7. Mededelingen en actualiteiten 

a. Bestuurlijk gesprek met Gedeputeerde mw. Mr. Esther Rommel; 19/10/2023. 

Zie punt 2b 

b. De CdK acht het verstandig om vast te houden aan de huidige samenstelling van de PRT: een 

burgemeester die de samenwerkende gemeenten binnen de Veiligheidsregio 

vertegenwoordigt, als mede een wethouder wonen. 

Besluit 

De stuurgroep kan instemmen met continuering van de huidige afspraken. 

8. Vaststellen verslag 11 september 2023 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

9. Rondvraag en afsluiting 

Geen punten voor de rondvraag 

De vergadering wordt om 09.50 gesloten. 



Annotatie regionale stuurgroep opvang en asiel Kennemerland 13 nov. 

Vaststellen agenda 

Mededelingen en actualiteiten 

Vaststellen verslag 23 oktober 2023 

Herijking opvang en asiel 

We zijn uit de crisismodus en in een nieuwe fase beland. Dat betekent dat een andere 

structuur wenselijk is. Het Oekraïne vraagstuk behelst andere (vaak meer 

uitvoeringsgerichte) vragen dan het asielvraagstuk. Ook zijn er specifieke thema's die extra 

aandacht vragen zoals onderwijs. Met de nieuwe structuur is dit beter belegd. 

5. Samenwerking tussen COA en gemeenten 

Ook wij ervaren dat de communicatie vanuit COA soms beter kan. Het schenden van de 

afspraken in de BO zonder overleg is zeer onwenselijk. Ook met het oog op de gesprekken die 

wij met inwoners en andere betrokkenen voeren over een Azc voor de lange termijn. 

6. Opvang Oekraïners 

Gemeenten zelf delen de zorgen niet. Veel contracten zijn verlengd (en nog niet bijgewerkt in 

het systeem) of gemeenten zijn al bezig met het vervangen van panden die aflopen. 

Gemeenten hebben hier goed zicht op en er worden voor de huidige groep die opgevangen 

wordt geen problemen verwacht. Het zoeken van vervanging van panden die aflopen leidt er 

wel toe dat er niet in grote mate uitgebreid kan worden. Gemeenten zoeken door naar 

nieuwe locaties om te kunnen uitbreiden. 

7. Link naar het Provinciaal dashboard 

8. Rondvraag en afsluiting 

Interessant om aan te melden voor de bijeenkomst over samenwerken in asielopvang. 

E dd l 



Bijlage 1 — verdeelsleutel 

97.000 plekken verdeeld conform verdeelsleutel vastgesteld door het Veiligheidsberaad 

VR- VR-naam Aanvulling Streven Streven 

o g Nm Am peia O” iS 

biy+] 2023 2024 

VRO1 Groningen 2.000 1.282 770 4.052 359 4411 

VRO2 Fryslân 2.000 1.703 1.021 4.724 476 5.200 

VRO3 Drenthe 2.000 1331 797 4.128 372 4.500 

VRO4 IJsselland 2.000 1.062 638 3.700 298 3.998 

VROS Twente 2.000 1.003 601 3.604 280 3.884 

VRO6 Noord- en Oost-Gelderland 2.000 1.621 971 4.592 453 5.045 

VRO7 Gelderland-Midden 2.000 939 565 3.504 264 3.768 

VRO8 Gelderland-Zuid 2.000 783 469 3.252 219 3.471 

VRO9 Utrecht 2.000 1.525 915 4.440 427 4.867 

VR10 Noord-Holland-Noord 2.000 1.004 604 3.608 282 3.890 

VRI1 Zaanstreek-Waterland 2.000 371 221 2.592 103 2.695 

VR12 Kennemerland 2.000 549 327 2.876 153 3.029 

VR13 Amsterdam-Amstelland 2.000 914 550 3.464 257 3.721 

VR14 Gooi en Vechtstreek 2.000 220 132 2,352 62 2414 

VR15 Haaglanden 2.000 954 574 3.528 268 3.796 

VR16 Hollands-Midden 2.000 883 529 3412 247 3.659 

VRI7 Rotterdam-Rijnmond 2.000 1.270 762 4.032 356 4.388 

VR18 Zuid-Holland-Zuid 2.000 562 338 2.900 158 3.058 

VR19 Zeeland 2.000 936 564 3.500 263 3.763 

VR20 Midden- en West-Brabant 2.000 1.594 954 4.548 445 4.993 

VR21 Brabant-Noord 2.000 974 586 3.560 273 3.833 

VR22 Brabant-Zuidoost 2.000 1.096 657 3.753 307 4.060 

VR23 Limburg-Noord 2.000 928 557 3.485 260 3.745 

VR24 Limburg-Zuid 2.000 663 398 3.061 186 3.247 

VR25 Flevoland 2.000 833 500 3.333 233 3.566 

50.000 25.000 15.000 90.000 7.000 97.000 



Ministerie van Justitie en Veiligheid 

> Retouradres Postbus 20301 2500 EH Den Haag 

Directoraat-Generaal 

Migratie 

Turfmarkt 147 

2511 DP Den Hoa 

Afschrift aan: Commissarissen van de Koning, Tweede Kamer Poerbue 2030 

2500 EH Den Haag 

wwawrijksoverheid.nl/jenv 

De colleges van Burgemeester en Wethouders 

Ons kenmerk 

4925733 

Bij beantwoording de datum 

en ons kenmerk vermelden. 

Wilt u slechts één zaak iun uw 

brief behandelen. 

Datum _ 22 september 2023 

Onderwerp Uitvraag (nood)opvang 

Geachte heer/mevrouw, 

Op dit moment melden zich dagelijks veel asielzoekers n Ter Apel. Ieder jaar is 

de dagelijkse instroom van asielzoekers in september het hoogst, maar dit jaar is 

het aantal personen dat zich per dag meldt in Ter Apel bovengemiddeld hoog. Op 

verschillende dagen meldden zich meer dan 250 personen per dag. Hieronder 

bevinden zich veel alleenstaande minderjarige asielzoekers (AMV's). 

Met de gemeente Westerwolde en het COA heb ik afgesproken dat de maximale 

bezetting in Ter Apel van 2.000 asielzoekers niet meer wordt overschreden. In 

mijn brief aan de Tweede Kamer van 24 mei jl. deelde ik een aantal maatregelen 

als escalatieladder bij hoge druk in Ter Apel.! In het uiterste geval zullen 

asielzoekers - desnoods ongevraagd - worden ondergebracht op opvanglocaties 

die doelgroeprestricties hanteren of in hotels. 

Om dit te voorkomen en om spoedig tot normalisering van de bezetting in Ter 

Apel te komen, zijn acuut opvangplekken nodig. In het bijzonder 

voorportaalplekken voor ongeregistreerde asielzoekers en opvangplekken voor 

AMV's. Het gaat om: 

- 450 plekken, waarvan 250 voor AMV's, vanaf zaterdag 23 september; en 

aanvullend 

- 750 plekken, waarvan 300 voor AMV's, vanaf maandag 25 september. 

Ik doe een dringend beroep op u om deze opvangplekken beschikbaar te stellen. 

Daarom vraag ik u met deze brief hoe veel (nood)opvangplekken u per direct 

beschikbaar kunt stellen. Ik ontvang uw reactie graag uiterlijk zaterdag 23 

september 16.00 uur, via vastgoed@coa.nl 0.v.v. Noopopvang gemeente. 

! Kamerstuk 19637-3110, 24 mei 2023 
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Ook na volgende week blijft de nood hoog. Ik informeer u zo spoedig mogelijk irectoraat-Generaal 

over de ingezette maatregelen en benodigde vervolgstappen. a 

Datum 

22 september 2023 

Ons kenmerk 

De Staatssecretaris van Justitie en Veiligheid, 4925733 

E. van der Burg 

Pagina 2 van 2 
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Gemeente 

Haarlem 

Doel 

Onderwerp 

Portefeuilleonderdeel 

Afdeling 

E-mail 

Vooroverleg met 

Vergadering 

Voorgeschiedenis 

Kerninhoud/ 

Beslispunten: 

VERGADERING 

Regionale stuurgroep opvang en asiel 

Samenhang met Regionaal Programma 

opvang ontheemden 

Besluitvorming 

Regionale time out afspraken 

Opvang Oekraïense ontheemden 

RegionaalProgammaopvang e 

ontheemden 

n Telefoon - 

e  Casusoverleg (Regionaal operationeel overleg voor en door 

locatiemanagement GOO) 

e Regionaal overleg Sociaal Domein (regionaal ambtelijk overleg 

over (beleids)zaken omtrent de opvang van Oekraïners 

° _ Regionaal ambtelijk overleg opvang ontheemden 

° Bespreking met de gemeentesecretarissen op 8 september 

8 september 2023 

Besproken tijdens overleggen op 13/7/2023; 27/7/2023; 7/8/2023; 

4/9/2023; 8/9/2023 

De regionale stuurgroep opvang en asiel wordt verzocht in te stemmen 

met de uitgangpunten en afspraken waarlangs time outs kunnen 

plaatsvinden. 

De kern 

Diverse locaties hebben de behoefte aan meer regionale samenwerking 

om time outs te kunnen geven aan overlast veroorzakende Oekraïense 

gasten. 

De time out is prettig voor de latende bewoners en het 

locatiemanagement. Maar geeft ook de overlastgever de kans om wat 

afstand te nemen. Zo zijn ook de eigen huisregels beter afdwingbaar, nu 

er een (extra) handelingsperspectief van time out aan gekoppeld wordt. 

Het voorstel houdt in dat grotere locaties (40+) in onze regio met een 

vorm van locatiemanagement hier aan bijdragen, terwijl alle locaties 

hiervan kunnen profiteren. Enige vorm van locatiemanagement op de 

Time Out locatie is nodig, zodat de gast die de time out heeft gekregen, 

opgevangen kan worden. Uit de overdracht blijkt welke acties, en over 

welke periode, de eigen locatie al heeft ingezet. De time out duurt max. 

14 dagen. 

De regeling is niet tot in detail uitgewerkt; deze afspraken hebben met 

12 



Consequenties: 

Financieel, Personeel, 

Juridisch 

Vervolg 

Bijlagen 

name hun basis in vertrouwen. Vertrouwen in de noodzaak van een 

time out en de beoordeling van de situatie door de eigen locatie. We 

gaan leren door te doen. 

Aantallen 

Op basis van de ‘quick-and-dirty’ inventarisatie bij 1 van de grotere 

GO0-locaties, gaat het om een inzet van 1 tot 2 keer per maand. Dat 

houdt ook n dat er binnen de regio waarschijnlijk altijd iemand op time 

out is. Dat maakt de piketdienst noodzakelijk, ook in de weekenden. 

Juridische basis 

De opvang van Oekraïners valt onder de burgemeesters bevoegdheid. 

De mogelijkheid om Oekraïners de toegang tot opvang te ontzeggen, 

ook. In dit geval gaat het slechts om een tijdelijke adempauze. 

De noodzakelijk weekend piketdiensten tussen 9.00-17.00 zullen 

financiële gevolgen voor de betreffende gemeenten hebben. De 

verwachting is dat die te overzien zullen zijn. 

De eerste evaluatie, door de betrokken locaties en onder 

voorzitterschap van het Regionaal Programma, vindt nog in 2023 plaats 

Time out model GOO 2023 Regionaal Programma opvang ontheemden 
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Provincie 

Noord-Holland 

POSTBUS 3007 |2001 DA HAARLEM Commissaris van de Koning 

‚ g Uw contactpersoon 

Aan de vertegenwoordiger namens de veiligheidsregio 

Kennemerland aan de Provinciale Regietafel asielopvang Noord- 

Holland BEL/REE 

Burgemeester de heer J. Wienen 

Zijweg 200 

2015 CK Haarlem 

Verzenddatum 

14 SEP, 2023 

Kenmerk 

Betreft: Provinciale Regietafel asielopvang Noord Holland 2046126/2111664 

Geachte heer Wienen, \')c.£c }Â"'°. 

In de meeste regio's en gemeenten in Noord-Holland wordt zeer hard 

gewerkt aan het creëren van oplossingen voor de grote opvangopgave 

waarvoor wij staan. Ondanks deze inzet is er nog veel te doen om de 

gestelde opgave te halen 

Uw kenmerk 

Inmiddels is bekend geworden dat de Vaste Kamercommissie voor 

Justitie en Veiligheid de Spreidingswet voor asielzoekers niet 

controversieel wil verklaren. Dat betekent dat de wet behandeld mag 

worden vóór een nieuw kabinet zitting neemt, mits de Tweede Kamer 

akkoord gaat. Ook als de Tweede Kamer hiermee akkoord gaat, zal er 

waarschijnlijk niet op korte termijn een wet zijn. 

Daarnaast is gewerkt aan een nieuw Bestuurlijk afsprakenkader Opvang 

Oekraïners, ter voorbereiding van de invoering van de Tijdelijke Wet 

opvang ontheemden Oekraïne (beoogde datum 1 januari 2024). Op 

grond van dit Bestuurlijk afsprakenkader moeten de colleges van B&W 

samenwerkingsafspraken maken over de uitvoering van de operationele 

taken, die op dit moment door de veiligheidsregio's worden uitgevoerd 

De bestuurlijke afstemming over de opvang van ontheemden uit 

Oekraïne gaat met de inwerkingtreding van het onderhavige voorstel 

van wet over naar de Landelijke Regietafel Migratie & Integratie. Dit 

wordt uitgewerkt in voornoemd Bestuurlijk afsprakenkader. Daarbij is 

aandacht voor de rol die Provinciale Regietafels (PRT's) kunnen Postbus 3007 

vervullen zoals de bestuurlijke afstemming plaats laten vinden aan de 2001 DA Haarlem 

PRT's. Het is de bedoeling dat het Bestuurlijk afsprakenkader Telefoon (023) 514 3143 

geagendeerd wordt voor de Landelijke Regietafel van eind september. 

Houtplein 33 

2012 DE Haarlem 

www.noord-holland.nl 

Kvk-nummer 34362354 

Btw-nummer NL.0010.03.124.B.08     



212 2046126/2111664 

Tegen deze achtergrond acht ik het verstandig om vast te houden aan 

de huidige samenstelling van de PRT: een burgemeester die de 

samenwerkende gemeenten in een veiligheidsregio vertegenwoordigd 

als mede een wethouder wonen 

Gelet op alle ontwikkelingen hecht ik eraan het grote belang van onze 

samenwerking aan de PRT nogmaals te benadrukken. De komst van een 

wet of wetten moet hierin niet leidend zijn. Het is belangrijk om met 

elkaar in gesprek blijven om gezamenlijk de provinciale opgave te 

realiseren. 

We zijn als PRT van start gegaan met een vertegenwoordiging door een 

burgemeester per regio. In de PRT van 21 december 2022 hebben we 

afgesproken dat aan de PRT per regio naast een coördinerend 

burgemeester, ook een coördinerend wethouder deelneemt 

Continuiteit van de samenstelling van de PRT draagt in mijn ogen bij 

aan de effectiviteit van de PRT en de deelname van een burgemeester 

en een wethouder per regio is zeer gewenst gezien de aard en het 

belang van de opgave 

Tot slot spreek ik graag mijn waardering uit voor uw inzet en de hoop 

dat we nu en in de toekomst samen blijven werken aan de gestelde 

opgave 
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Ministerie van Justitie en Veiligheid 

Directoraat-Generaal 

Burgemeesters van de gemeenten in Nederland l 

Voorzitters van de Veiligheidsregio's Oekraiense Ontheemden 

Turfmarkt 147 

2511 DP Den Haag 

Postbus 20301 

2500 EH Den Haag 

n Rijksoverheid.nlenv 

Datum _ 8 september 2023 

Onderwerp Opgave noodopvang ontheemden uit Oekraïne 

Geachte heer/mevrouw, 

Gemeenten en Veiligheidsregio's spannen zich nog steeds elke dag onverminderd 

in om alle ontheemden uit Oekraïne op een goede manier op te vangen. Op deze 

manier is het ons steeds gelukt voldoende opvangplekken te bieden. De omvang 

van de opgave is nog steeds groot, inmiddels zijn in totaal 97.000 opvangplekken 

nodig om begin 2024 de ontheemden uit Oekraïne op te kunnen vangen. Voor 

deze inspanning wil ik mijn waardering uitspreken. 

Ondanks de gedane inspanningen moet ik nu constateren dat de bezetting in de 

noodopvang blijft toenemen. Het punt dat niet langer onderdak geboden kan 

worden aan alle ontheemden komt snel dichterbij. De hubs in Amsterdam en 

Utrecht zitten nagenoeg vol en het uitplaatsen van ontheemden naar de 

gemeentelijke opvanglocaties gaat steeds moeizamer. Met name mensen met een 

zorgbehoefte, alleenstaande mannen en personen met huisdieren verblijven veel 

langer dan de bedoeling is in de hub. Als de situatie niet verandert wordt de inzet 

van crisisnoodopvang onvermijdelijk. Gezien deze situatie wil ik u vragen om met 

spoed te bezien of u een bijdrage kan leveren om de inzet van extra 

crisisnoodopvang te voorkomen. 

Oplossing korte termijn 

Voor de korte termijn is het van groot belang om de capaciteit snel te vergroten. 

Daarvoor zijn in ieder geval de volgende oplossingen mogelijk: 

e Vang zoveel mogelijk ontheemden op: er zijn ca. 6200 plekken, die zijn 

aangeleverd bij Knooppunt Coördinatie en Informatie Oekraïne (KCIO), 

niet beschikbaar vanwege snijverlies omdat ontheemden bijvoorbeeld 

alleen op een tweepersoonskamer zitten. Gezien de huidige situatie i 

vraag ik u te bekijken of er mogelijkheden zijn om het snijverlies zoveel 

mogelijk te beperken. Daarnaast zijn ca. 1000 plekken niet beschikbaar 

omdat er beperkingen zijn t.a.v. de plaatsing van ontheemden in de 

betreffende gemeente, het gaat dan met name om beperkingen t.a.v. de 
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doelgroep waardoor opvangplekken niet benut kunnen worden. Ik wil u 

vragen deze beperkingen zoveel mogelijk op te heffen. 

« Opschalen binnen bestaande opvanglocaties: In sommige gevallen is het 

mogelijk om de capaciteit van bestaande opvanglocaties te vergroten. 

Een voorbeeld hiervan is het benutten van een vrijstaande verdieping op 

een opvanglocatie. 

« Vakantieparken en hotels te benutten: de meeste veiligheidsregio's 

voldoen nog niet aan de opgave om in totaal 90.000 te realiseren per 1 

juli 2023. Bij de 5 regio's met de grootste achterstand gaat het in totaal 

om ruim 5.000 plekken. Ik vraag juist deze regio's om snel extra 

noodopvang te realiseren in bijvoorbeeld vakantieparken en hotels. 

Dit moet leiden tot 500 extra plekken op zaterdag 9 september, en totaal 

1000 extra plekken per 1 oktober!. Mocht CNO hiervoor noodzakelijk zijn, is 

dit altijd een tijdelijke maatregel ter overbrugging naar regulier noodopvang. 

Met een instroom van 400 ontheemden per week hebben we elke maand tussen 

de 1500 en 1800 nieuwe plekken nodig. Om te komen tot een wenselijk marge, 

herhaal ik de inspanningsverplichting om te komen tot 97.000 plekken in de 

gemeentelijke opvang per 1 februari 2024, zoals gecommuniceerd in mijn brief 

van 4 september jl. 

Met het tijdig realiseren van deze plekken voorkomen wij acute knelpunten in de 

toekomst. 

Het coördinatiepunt voor het inzicht in capaciteit en de spreiding van ontheemden 

is het KCIO. U wordt verzocht de capaciteit door te geven conform de bestaande 

afspraken. 

Perspectief middellange termijn 

Ter ondersteuning door het Rijk bij het realiseren van nieuwe GOO locaties, heb ik 

u reeds geïnformeerd over een aantal ontwikkelingen die ik hieronder nogmaals 

schets. 

Een aantal gemeenten heeft aangegeven moeite te hebben om business cases 

rond te krijgen voor de transitiekosten die nodig zijn voor het gereed maken van 

een pand of het bouw- en woonrijp maken van grond voor opvang van 

ontheemden. De investeringsduur is gekoppeld aan de looptijd van de Richtlijn 

Tijdelijke Bescherming (hierna: RTB) plus één jaar, dus op dit moment tot 4 

maart 2025. Vooruitlopend op de verwachte verlenging van de RTB dit najaar tot 

4 maart 2025, heb ik besloten de investeringsduur te verlengen tot 4 maart 2026. 

Hiermee vergroten we de mogelijkheid voor gemeenten om te investeren in 

locaties tot 4 maart 2026. Deze termijn sluit aan bij de maximale looptijd van de 

Tijdelijke Wet opvang ontheemden uit Oekraïne, die onlangs bij uw Kamer is 

ingediend, indien de Richtlijn Tijdelijke bescherming met 1 jaar wordt verlengd. 

Met deze verruimde mogelijkheden beoog ik ook investeringen in meer duurzame 

locaties te stimuleren. 

1 Deze plekken komen niet bovenop de inspanningsverplichting van 97.000, maar vormen 

een tijdelijke overbrugging tot er voldoende noodopvangplekken gerealiseerd zijn. Indien de 

500 en 1000 plekken gerealiseerd kunnen worden door middel van reguliere noodopvang, 

heeft dat de voorkeur. 
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Ik wil gemeenten ondersteunen bij het realiseren van nieuwe en duurzaam 

inzetbare opvanglocaties. Daarom nodig ik gemeenten uit om nieuwe 

businesscases in te dienen bij de Nationale Opvang Organisatie (NOO), ook als 

deze complex zijn. Deze businesscases worden per geval versneld bekeken, ook 

om te bezien of een passende oplossing mogelijk is. 

Perspectief lange termijn 

Om de participatie en zelfredzaamheid van ontheemden uit Oekraïne te 

vergroten, worden stappen gezet om de (financiële) verstrekkingen beter aan te 

laten sluiten op het beleid voor andere doelgroepen. Zo is het al mogelijk om 

leefgeld in te houden wanneer een ontheemde inkomen heeft. Op dit moment ligt 

de Tijdelijke Wet opvang ontheemden Oekraïne bij de Tweede Kamer. Deze wet 

bevat een grondslag voor gegevensdeling tussen UWV en gemeenten zodat 

gemeenten over betere informatie beschikken bij het intrekken van leefgeld. Ook 

een eigen bijdrage van ontheemden aan de opvang lijkt wenselijk. Hiertoe is 

reeds een verkenning gedaan waaruit bleek dat het vragen van een eigen 

bijdrage, zoals dat voor reguliere asielzoekers gebeurt, grote uitvoeringslasten 

zou vragen van gemeenten. Op dit moment voert de VNG een 

uitvoerbaarheidstoets uit op de herziening van de Regeling Opvang Ontheemden 

Oekraïne. Op basis van de uitvoerbaarheidstoets zal een nieuwe bestuurlijk 

weging worden gemaakt, met de VNG, tussen de uitvoeringslast enerzijds en de 

wenselijkheid van het invoeren van een eigen bijdrage anderzijds. 

Het verloop van de oorlog in Oekraïne en, als gevolg daarvan, de noodzaak tot 

het bieden van opvang aan ontheemden uit Oekraïne is op de lange termijn 

onzeker. Ontheemden vallen onder de Europese Richtlijn Tijdelijke Bescherming 

(RTB) tot 4 maart 2024. Dit najaar neemt de JBZ-raad naar verwachting het 

besluit dat de RTB wordt verlengd tot 4 maart 2025. Er wordt rekening gehouden 

met het scenario dat bescherming van ontheemden uit Oekraïne de komende 

periode nodig blijft. Daarom wordt zowel nationaal als in EU-verband verkend wat 

de mogelijkheden zijn na het aflopen van de RTB voor ontheemden uit Oekraïne. 

Daarbij zet het kabinet in op een EU-gecoördineerde aanpak zodat eenzelfde mate 

van solidariteit te behouden blijft en mogelijke secundaire migratie van 

ontheemden wordt voorkomen. 

Ik wil benadrukken dat Nederland de steun aan Oekraïne onverminderd voortzet. 

Alleen gezamenlijk kunnen we ervoor zorgen dat mensen die de oorlog 

ontvluchten opgevangen worden en een veilig heenkomen vinden in ons land. 

Met vriendelijke groet, 

De staatssecretaris van Justitie en Veiligheid, 

E. van der Burg 
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